
Protok6l nr XIX/16

przebiegu obrad Rady Miasta Wlocfawek

w dniu 30 maja 2015r.

Vll kadencji

Miejsce posiedzenia: sala nr 4 Urzqdu Miasta Wloclawek

Zielony Rynek 11/13



W dniu 30 maja 2016 roku o godzinie 9.00 w sali nr 4 UrzQdu Miasta Wtoclawek przy ul.
Zielony Rynek 11/13 rozpoczqly siq obrady XIX sesji Rady Miasta Wiociawek Vll kadencji,
kt6rq zwotat i kt6rej przewodniczyt radny Jarostaw Chmielewski Przewodniczqcy Rady
Miasta Wlocfawek.

Ad. 1

Sprawy organizaryjne
- otwarcie sesji
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski otworzyf obrady XIX sesji Rady
Miasta Wloclawek, witajEc PaniE Joanne Borowiak Poslankq na Sejm RP oraz radnego
Sejmiku Wojew6dztwa Pana Stanislawa Pawlaka, ponadto powital r6wniei Prezydenta
Miasta Wloclawek Marka Wojtkowskiego, Zastqpc6w Prezydenta Miasta oraz przybytych
gosci - Komendanta Miejskiego Paristwowej Straiy Po2arnej, Komendanta Komendy
Miejskiej Policji we Wtoclawku, Pania Anne Jackowska ZastepcQ Dyrektora PUP, Paniq dr
Mafgorzatq Legiqdi - Galuszko Rektora PWSZ wraz z Prorektorem Panem dr Robertem
Musialkiewiczem a takie dyrektor6w wydzial6w oraz pozostalych pracownik6w Urzqdu
Miasta. Przewodniczqcy Rady Miasta powital tak2e obecnych na sesji przedstawicieli
wloclawskich medi6w, mieszkaric6w miasta oraz radnych Rady Miasta uczestniczacych w
obradach.
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowat, ie w dniu 20 maja
br. przed poiudniem dotarla do Rady Miasta smutna wiadomo5i, ie po dfugiej iciqikiej
chorobie zmarl Pan Tadeusz Raczyriski petniqcy w swej dlugoletniej dzialalnoSci
samorzqdowej funkcjq radnego, wiceprzewod n iczacego Rady Miasta Wloclawek oraz
radnego sejmiku wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego W piqtek przed potudniem dotarla
do Rady Miasta smutna wiadomo5ci, ii po dlugiej i ciqikiej chorobie, zmarf Tadeusz
Raczyriski, pelniqcy w swej wieloletniej dziaialno6ci samorzqdowej funkcje radnego,
wiceprzewodn iczQcego Rady Miasta Wioclawek oraz radnego sejmiku naszego
wojew6dztwa. Tadeusz Raczyhski mandat radnego uzyskal w I kadencji Rady Miasta
Wloctawek przypadajqcej na lata 1990 - 1994. Od roku 1994 pracownik Urzedu Miasta
Wtoctawek - urlopowany na czas petnienia funkcji radnego. W latach 1994 - 98 oraz 2OLO -
2014 byt wiceprzewod n iczqcym Rady Miasta, byl tak2e czfonkiem w staiych komisjach Rady
Miasta. Od 1998 do 2002 zasiadal w sejmiku wojew6dztwa kujawsko-pomorskiego. W lV
kadencji obejmujqcej lata 2002-2006 jako radny petnit r6wnie2 funkcjq
wiceprzewodn iczecego Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska. W 2007 roku
ubiegal siq o mandat do Sejmu RP. W obecnej -Vll kadencji Rady Miasta uzyskai mandat
radnego startujac z okrqgu wyborczego nr 3 ,, Male pofudnie", zasiadal w Komisji Zdrowia,
Rodziny i Opieki Spolecznej oraz Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska pelniqc
fun kcjq jej wiceprzewodn iczqcego.
Po wypowiedzi Przewodn iczqcego Rady Miasta wszyscy obecni na sali obrad uczcili minutq
ciszy pamiQi zmarlego Pana Tadeusza Raczyiskiego.
- stwierdzenie quorum
Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw
Chmielewski stwierdzil, i2 na stan 24 radnych na sali obrad zgromadzonych jest - zgodnie z

listQ obecno6ci 21 radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu 30 maja br, sq prawomocne.
Lista obecnoici radnych z XIX sesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokotu,



Lista os6b uczestniczEcych w XIX sesji Rady Miasta stanowi zafqcznik do protokolu.
- przyjqcie protokolu z obrad XVlll sesji Rady Miasta
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, ie w Biurze Rady
Miasta oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Urzqdu Miasta dostqpny byl do wglqdu
projekt protokolu Nr 18/2016 z obrad XVlll sesji Rady Miasta Wloclawek Vll kadencji, kt6ra
odbyta siq w dniu 25 kwietnia 2016 roku, z kt6rym to protokolem radni mogli siq zapoznai i

wnie66 ewentualne uwagi. Nie zgloszono uwag iuzupelnie6.
- zmiany do porzqdku obrad
PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski zapytal czy sa ze strony radnych
propozycje zmian do zaproponowanego porzqdku obrad.
Radna Ewa Szczepafiska zglosila wniosek o zdjqcie z porzqdku obrad dzisiejszej sesji punktu
nr 9, kt6ry dotyczy projektu uchwaty w sprawie powolania komisji doralnej ds. opracowania
zalo2e6 dla zadania pn.,, Rewitalizacja kwartalu od ul. 3-go Maja do ul. Tumskiej"
uzasadniajqc, i2 nie ma potrzeby powolywania takiej komisji, poniewai realizacja
powyiszego zadania leiy w kompetencji organu wykonawczego a nie organu
uchwalodawczego. Ponadto Pani radna zglosila uwagi dotyczqce punktu nr 8 porzqdku
obrad dotyczqcego projektu uchwaty uchylajqcej uchwatq w sprawie okreSlenia zasad
ustalania i poboru oraz terminy platnolci iwysokodci stawek oplaty targowej na terenie
miasta Wloctawek gdyi uzasadnienie do projektu tejie uchwaty nie spelnia wymog6w
okre5lonych w Statucie Miasta, projekt nie byf konsultowany z kupcami miejskimi, nie
uzyskal pozytywnej opinii formalno-prawnej. Dlatego te2 Pani radna poddala pod rozwagq
zmianq terminu wejscia w iycie uchwaly od stycznia 2017 roku oraz spelnienie ww.
wymog6w formalnych oraz analizq efektywnoSci.
Radnv Damian Cheiminiak w imieniu Klubu radnych SLD zaproponowat, zmianQ kolejnoici
procedowania tzn., aby punkt 21 porzqdku obrad dotyczqcy projektu uchwaly w sprawie
zaciqgniqcia kredytu dlugoterminowego zostaf procedowany, jako punkt nr 9. Jak
poinformowal Pan radny uchwaia moie mied nieodwracalne konsekwencje dla miasta
poprzez zadlu2enie bud2etu na wiele lat, mieszkaicom nale2y siq szczeg6lowe wyjaSnienie,
na jakich warunkach i kiedy mialby zostai splacony kredyt, o kt6rym mowa w uchwale.
Pozostale punkty porzqdku obrad pozostajq bez zmian.
Radnv Krzvsztof Kukucki poinformowal, i2 nie widzi powod6w, dla kt6rych projekt uchwafy
w sprawie powolania komisji dorainej ds. opracowania zaio2eri dla zadania pn.,,
Rewitalizacja kwartafu od ul. 3-go Maja do ul. Tumskiej" mialby zosta6 zdjqty z porzqdku
obrad. Brak jest czasu nad przesuwanie w czasie tego zagadnienia biorqc pod uwagq, ie w
ubieglym roku nie zrobiono nic w tym kierunku, aby zagospodarowai teren, o kt6rym mowa
w uchwale ido tej pory takie nic sig w tej sprawie nie dzieje mimo szerokiej dyskusji
podczas przyjmowania uchwaly budietowej na rok bie2qcy na temat zagospodarowan ia
najstarszej czq5ci miasta. Dlatego te2 powolanie komisji dorainej zdaniem Pana radnego jest
niezbqdne, aby rozpoczqi rozmowy na temat zagospodarowan ia wskazanego terenu,
ponadto w zaproponowanej autopoprawce do projektu uchwaty zawarte zostaly sugestie
biura prawnego, a zatem komisja ma za zadanie doradzii Prezydentowi Miasta, aby w
spos6b optymalny zagospodarowal tq czqii naszego miasta.
Radnv Janusz Debczvriski w imieniu Klubu radnych PIS wyrazil poglqd, 2e radni tego Klubu
popierajq wniosek Klubu radnych SLD o pozostawienie w porzqdku obrad ww. uchwaty.
Powolanie takiej komisji nie zaszkodzi gospodarce miejskiej jak r6wnie2 dzialaniom



Prezydenta Miasta. Wsp6lnie pod.iQte dzialania przyczynia siQ do lepszego
zagospodarowania tego zdegradowanego terenu.
Radnv Rafal Sobolewski zto2yl wniosek o zdjqcie punktu nr 8 dotyczqcego przedmiotowego
projektu uchwaly z porzqdku obrad gdy2 uchwala zawiera wiele uchybieri formalnych i

merytorycznych, wprowadzenie w polowie roku tego rodzaju uchwaly pociqga za sobq
skutki budietowe, kt6rych Prezydent nie jest w stanie zaakceptowad. Jedynym warunkiem,
pod jakim Klub radnych PO m6glby zaakceptowai projekt uchwaly jest przyjqcie, 2e skutki
finansowe wywolane tE uchwata bqdq obowiqzywai od roku nastQpnego. Blqdem jest brak
opinii Prezydenta Miasta gdyi to on jest gospodarzem bud2etu ponadto w tej sprawie nie
bylo r6wniei konsultacji z koalicjantem.
Przewodniczacv Radv Miasta stwierdzil, ie nie jest to odpowiednia pora na dokonywanie
rozliczefi na temat konsultacji koalicyjnych, gdy2 bilans wyszedtby ujemny.
Radnv Janusz Debczv6ski zabierajEc glos poinformowal, ie Klub radnych PIS podtrzymuje
wniosek o pozostawienie w porzqdku obrad projektu uchwaty zawartego w punkcie nr. 8.
Natomiast Pan radny nie zgodzil siq z przedm6wca, i2 nie bylo konsultacji a uchwala nie
spelnia wymog6w formalno-prawnych. Radni PiS nie majq zamiaru burzyi bud2etu miasra,
dlatego wnioskodawca, czyli radny Jarostaw Chmielewski ma przygotowanE autopoprawkq i

o ile uchwala uzyska akceptacje Rady Miasta to zaczqlaby ona obowiEzywat od nowego roku
budietowego 2017, a zatem brak jest formalnych przeszk6d, aby gtosowai za podjqciem
uchwaty.
Radnv Rafal Sobolewski nawiqzujqc do wcze(niejszego wystqpienia stwierdzil, 2e skoro
skutki finansowe zwiQzane z uchwalq dotyczyd bgdq bud2etu roku nastqpnego to Pan radny
wycofuje sw6j wniosek o zdjecie tej2e uchwaly z porzEdku dzisiejszych obrad.
Po zakoficzeniu dyskusji na temat zmian do porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta
radny Jaroslaw Chmielewski poddal pod glosowanie wniosek dotyczqcy zdjqcia z porzadku
obrad punktu nr 9 dotyczqcego projektu uchwaly w sprawie powotania dorainej komisji ds.
opracowania zalo2efi dla zadania pn.,, Rewitalizacja kwartafu od ul. 3 - go Maja do ul.
Tumskiej".
W wvniku glosowania przeprowadzoneqo w obecnoici 21 radnvch za wnioskiem
opowiedziaio sie 4 radnvch przv 15 glosach przeciwnvch oraz 2 glosach wstrzvmuiacvch sie.
W rezultacie orzeprowadzonego gtosowania Przewodniczacv Radv Miasta poinformowat, 2e

wniosek nie uzvskal akceotacii Radv Miasta.
Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gtosowanie wniosek o przesuniqciu
punktu nr 21 dotyczqcego projektu uchwaly w sprawie zaciqgniqcia kredytu
dlugoterminowego w miejsce punktu nr 9 natomiast pozostafe punktu porz4dku obrad
otrzymalyby kolejno po sobie nastqpujqcq numeracjq.
W wvniku gtosowania przeprowadzonego w obecno(ci 21 radnvch za zaoroponowanvm
wnioskiem opowiedziaio sie 20 radnvch przv 1 plosie przeciwnvm oraz braku glos6w
wstrzvmuiacvch sie.
Po zakofczeniu gfosowania Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie obrady sesyjne
bqdq odbywai siq wedlug zmienionego porzqdku obrad, zgodnie z przeprowadzonym
gtosowaniem.

Ad.2
Informacja Prezydenta Miasta z dzialalnoSci miasta w okresie miqdzysesyjnym.



Informacja, kt6rq przedstawif Radzie Miasta Prezydent Miasta Marek Wojtkowski,
obejmuje okres od dnia 25 kwietnia 2016 roku, czyli od ostatniej sesji Rady Miasta
Wlocfawek, do dnia dzisiejszego i przedstawia siq nastQpujaco:

W zakresie dzialafi Biura Zam6wiefi Publicznych m.in,:
- zawarto kilka um6w dotyczqcych zam6wieri publicznych, m.in. umowq na modernizacjq
progu korekcyjnego betonowego na rzece ZglowiEczce, na przebudowq alejek w Parku im.
Wladystawa Lokietka etap lV oraz na zadanie pod nazwa,,Przebudowa d169 gminnych". W
toku sq kolejne postQpowania. W najbliiszym czasie mijajq terminy skladania ofert na
nastQpujqce zadania: przebudowa d169 powiatowych (ul. Kaliska), przebudowa wiadukt6w
w ciagu alei Kazimierza Wielkiego oraz termomodern izacja budynk6w u2yteczno(ci
publicznej na terenie miasta Wloclawek z podzialem na 6 zadari.
W zakresie Wydzialu Polityki Spofecznej iZdrowia Publicznego m.in.:
- Gmina Miasto Wfocfawek przystQpila do realizacji ,,Programu profilaktyki zakaiei
pneumokokowych w(r6d dzieci w oparciu o szczepienia przeciwko pneumokokom w woj.
kujawsko-pomorskim", do korica roku bqdq wykonywane szczepienia ochronne dzieci w
wieku od 24 do 36 miesiqca 2ycia zamieszkatych we Wlocfawku. tqcznie zaplanowano
zaszczepienie 250 dzieci (w roku 2015 bylo to 140 dzieci). Koszty 6wiadczeri ponoszone sq w
r6wnych czegciach przez samorzqd wojew6dztwa i miasto Wlociawek. Udziat finansowy
miasta przewidziano na kwote 37 500 zl. Realizatorem programu na terenie Wioclawka jest
Miejski Zesp6l Opieki Zdrowotnej, wybrany w konkursie ofert ogtoszonym przez Urzqd
Marszafkowski.
- w wyniku rozstrzygniQcia otwartego konkursu ofert zostaty wylonione dwa podmioty
lecznicze, kt6re bqdq udzielaly mieszkaicom Wlocfawka Swiadczeri zdrowotnych
wykraczajqcych poza zakres podstawowej oferty terapeutycznej finansowanej przez NFZ z
zakresu profilaktyki, terapii uzaleinienia iwsp6luzale2nienia od alkoholu iinnych substancji
psychoaktywnych na terenie Miasta Wloclawek. Umowy na realizacjq wy2ej wymienionych
Swiadczef zostaly zawarte 6 maja z Miejskim Zespotem Opieki Zdrowotnej oraz
Samodzielnym Publicznym Zespofem Przychodni Specjalistycznych we Wloctawku, na tqcznq
kwotq prawie 97 tysiqcy ziotych.
- ponadto zmienita siq lokalizacja jednego z punkt6w nieodpiatnych porad prawnych. W
trosce o bezpieczefistwo os6b korzystajqcych z porad, a takie majEc na uwadze dostqp do
lokalu dla os6b niepelnosprawnych z dniem 19 maja nieodplatne porady prawne zostaly
przeniesione z budynku mieszczqcego siq na ulicy Piekarskiej 6 do gmachu Urzqdu Miasta
Wtoclawek, mieszczqcego siq przy ulicy 3 Maja 22.
W zakresie dzialalno6ci Wydzialu Gospodarki Miejskiej m.in.:
- pojawily siq letnie nasadzenia ro5lin na Placu Wolnoici oraz uruchomiono fontannq na
Zielonym Rynku
W zakresie dzialalno6ci Wydzialu Edukacji m.in.:
- przygotowano listy wyplat stypendi6w szkolnych. Te wyptaty ju2 sig rozpoczQly. Stan
Srodk6w przekazanych na konta oraz w kasie ratusza na <Jzief 25 maja to 649 390,00 zl dla
1088 os6b.
W zakresie Wydzialu Kultury, Promocji i Komunikacji Spofecznej m.in.:
- zebrata siq Kapituly Nagr6d do dokonania oceny wniosk6w o przyznanie dorocznych
nagr6d Prezydenta Miasta Wloclawek w dziedzinie tw6rczosci artystycznej,



upowszechniania i ochrony kultury w 2016 r. Dzii o 18.00 w Centrum Kultury Browar B.

zaplanowane jest Swieto Kultury, podczas kt6rego nagrody te zostanE wrqczone.
Ponadto ruszyia procedura Budietu Obywatelskiego Wtociawka. Zako6czono etap zglaszania
projekt6w przez mieszkaic6w. Wplynqto okolo 100 wniosk6w. Do 20 czerwca nastqpi
weryfikacja propozycji oraz ogfoszenie ich listy. NastQpnie do 30 czerwca wloclawianie bqdq
mogli glosowai na konkretne projekty. Ogloszenie wynik6w gtosowania odbqdzie siq
najp62niej do 5 wrzeinia.
W zakresie dzialalnoSci Biura Nadzoru WlaScicielskiego i Przeksztalcefi m.in.:
- 24 maja jednoosobowe sp6lki Gminy Miasto Wtoctawek podpisaly ,,Porozumienie o
zawiqzaniu Miejskiej Grupy Zakupowej". To nowa inicjatywa, kt6ra bqdzie polegafa na
realizacji wsp6lnych zakup6w. Nadrzqdnym celem Miejskiej Grupy Zakupowej lesr
wykorzystanie synergii dzialania iskali wolumenu. Wsp6lna reprezentacja sp6tek miejskich
w negocjacjach z oferentami powinna przyczynii siq do zmniejszenia jednostkowego kosztu
nabycia okre5lonego towaru lub ustugi poprzez wyb6r najkorzystn iejszej oferty. Dzieki temu
sp6lki mogq zyskai silniejszq pozycjq w negocjacjach z dostawcami dla uzyskania lepszych
warunk6w handlowych. Pomysl utworzenia Miejskiej Grupy Zakupowej zrodzil siQ w celu
uzyskania oszczqdno6ci przy wykorzystaniu efektu skali.
W zakresie dzialalno5ci Wydzialu Inwestycji m.in,:
- trwajE roboty budowlane zwiqzane z przebudowq ul. Promiennej. Termin realizacji zadania
to L1 czerwca.
- opracowywana jest dokumentacja projektowa na budowq ronda na skrzy2owaniu ul.
Hutnicza - Promienna - Pogodna- Budowlanych. Termin wykonania dokumentacji to lipiec, a
planowany termin realizacji zadania to lV kwartal tego roku.
- w toku sE prace realizacyjne kilku inwestycji, kt6re zostaly wybrane glosami mieszkaric6w
w ramach ubieglorocznej edycji Bud2etu Obywatelskiego
W ramach informacji miqdzysesyjnej Biuro Sportu iTurystyki informuje, ie wir6d dziala6
zwiqzanych z pracE Biura wymienii naleiy m,in. koordynacjq dzialari zwiqzanych z

organizacjE w naszym mieScie World Grand Prix w siatk6wce kobiet planowanego na 10 - 12

czerwca.
W ramach swoich kompetencji Wydzial Zarzqdzania Kryzysowego poinformowal, ie w
ostatnich dniach koordynowat akcjq opryskowq na meszki, zabiegi wykonano metodq
agrolotn icze i naziemnq.
KotlczEc swojq wypowiedi Prezydent Miasta dodal, 2e 16 maja miala miejsce gala Zlotej
Setki Pomorza i Kujaw, jubileuszowej, XX edycji. Podczas tej uroczystoici Wloclawek zostal
wyr6iniony i otrzymaf, jako miasto lll nagrodq w kategorii Samorzqd Najlepszy Zdaniem
Przedsiqbiorc6w ! Przy okazji Prezydent Miasta serdecznie podziqkowai wszystkim firmom i

przedsiqbiorcom z Wloclawka za glos w plebiscycie na nasze miasto i pogratulowal im
samym tytul6w i wyr62nie6 w tym plebiscycie.

Ad.3
Wystqpienie Rektora Paistwowej Wyiszej Szkoly Zawodowej.

Gfos zabrala Rektor uczelni Pani dr Maigorzata Legiedi - Galuszka, kt6ra dziekujqc za
umoiliwienie zaprezentowania uczelni poinformowata w trakcie prezentacji multimedialnei
m.in., 2e Wy2sza Szkola Zawodowa we Wloclawku jest paristwowE uczelniq zawodowq z

niemalie 15 letnim staiem, jedynq tego typu w wojew6dztwie kujawsko-pomorskim.



Uczelnia ksztalci na studiach I stopnia: licencjackich i iniynierskich. Uczelnia umo2liwia
podjQcie bezplatnych studi6w w systemie popoludniowo-weekendowym na wszystkich
kierunkach ksztatcenia. Tym, kt6rzy chcQ sie doksztalcai oferuje szeroki wachlarz kurs6w i

szkolei oraz studi6w podyplomowych. Wszystkie kierunki studi6w majE profil praktyczny.
Bazq dydaktycznq uczelni stanowiq trzy zespoly budynk6w, nowoczeinie wyposa2one w sale
iwiczeri, sale wykladowe, aule oraz laboratoria. Biblioteka uczelniana dysponuje bogatym
ksiqgozbiorem wydawnictw drukowanych i elektronicznych dostosowanych do potrzeb
dydaktycznych. W uczelni funkcjonuje informatyczny system zarzqdzania uczelniq i

procesem dydaktycznym, dziqki kt6remu studenci majE kontakt z uczelniq z dowolnego
miejsca na 6wiecie. We wloclawskiej PWSZ dzialajA studenckie kola naukowe, samorzEd
studencki iAkademicki Zwiqzek Sportowy. PWSZ we Wloclawku dysponuje wlasnym Domem
Studenta. PWSZ we Wloctawku uzyskala srebrny certyfikat ,,Uczelnia Lider6w" w
og6lnopolskim konkursie dla szk6l wy2szych. Sejmik wojew6dztwa kujawsko-pomorskiego
odznaczyf PWSZ we Wloclawku Honorowa Odznakq ,,Zasluiony dla Wojew6dztwa Kujawsko-
Pomorskiego. Misjq Pafstwowej Wy2szej Szkoty Zawodowej we Wloclawku, jako silnego
regionalnego oirodka edukacyjnego zajmujqcego sig transferem wiedzy do praktyki jest
ksztafcenie wedtug nowoczesnych standard6w edukacyjnych wysoko wykwalifikowanych
kadr w dziedzinach zaawansowanych technologii, na kierunkach Sci5le powiqzanych z

gospodarkA regionu i kraju, ksztaltowanie nowoczesnego czfowieka otwartego na nowe
doSwiadczenia, mobilnego na rynku pracy, kreatywnego iskutecznego w realizacji aspiracji
intelektualnych i zawodowych; przygotowanie mlodego czlowieka do aktywnego
uczestniczenia w spoleczefistwie obywatelskim poprzez rozwijanie poczucia podmiotowoSci
spoiecznej, obowiqzku respektowania dobra wsp6lnego oraz ksztaftowania cn6t
obywatelskich, t. j. r6wnosd praw, sprawiedliwoii, solidarno6d. Wiadze PWSZ dbajQ przede
wszystkim o rozw6j dydaktyczno-naukowy poprzez pozyskiwanie wysoko wykwalifikowanej
kadry dyda ktyczno-naukowej, dostosowanie kierunk6w ksztatcenia iprogram6w nauczania
do potrzeb lokalnego i regionalnego rynku pracy oraz do oczekiwari pracodawc6w.
Rozszerzanie oferty ksztatcenia na kierunkach ispecjalnoSciach, na kt6re istnieje obecnie i

bqdzie istniei w przyszlodci lokalne i regionalne zapotrzebowanie rynku pracy jest gwarancja
zwiqkszenia roli i atrakcyjno6ci inwestycyjnej Wloclawka i regionu. Pani Rektor poruszyla
16wniei kwestiq dotyczqcq studi6w dualnych.
Prorektor ds. Nauczania i Student6w dr Robert Musialkiewicz poinformowal o tym, w jaki
spos6b zostalo zagospodarowane mienie miasta przekazane na rzecz PWSZ pozyskane do
utworzenia Centrum Nowoczesnych Technologii. Na potrzeby uczelni zostal przekazany
budynek, w kt6rym mie6cit siq Zesp6l Szk6l Nr 5 polo2ony pomiqdzy ulicq Toruriskq a ulicq
Energetyk6w, kt6ry imponuje kubaturq i powierzchnia, lecz wymaga bardzo du2ych
naklad6w inwestycyjnych. O dawna funkcjonuje koncepcja, aby we Wloctawku stworzyi
silny o5rodek nauk technicznych, lecz ksztafcenie na tych kierunkach jest bardzo duiym
wydatkiem, wyksztalcenie studenta na kierunku mechanika stanowi w skali roku koszr w
wysoko6ci kilkudziesiqciu tysiQcy zlotych, podobna sytuacja wystepuje na kierunku
informatyka. Od roku 2014 prowadzone sa bardzo intensywne prace, aby w ramach
kontraktu terytorialnego moina bylo pozyskad jrodki finansowe z funduszy europejskich na
budowq nowoczesnej bazy dydaktycznej na poziomie szkolnictwa wy2szego we Wloclawku.
Obecnie jest szansa, 2e w najbli2szym czasie inwestycja zostanie rozpoczQta i bqdzie moina
oglosid przetarg na realizacjq projektu tej inwestycji, kt6ry pierwotnie zakladal alokacjq
wielko5ci 40 mln. zlotych. Alokacja zostala mocno ograniczona, zredukowana o pofowq czy



finalnie bqdzie to kwota 20 mln. zt. na chwile obecnq jest to trudne do przewidzenia.
Warunkiem koniecznym jest uruchomienie wkladu wlasnego w wysoko6ci 15%, obietnica
wsparcia ze strony samorzqdu jest realizowana. Dlatego te2 pro6ba ze strony uczelni, aby
wtadze miasta pamiqtaly o szkolnictwie wyiszym we Wioclawku, gdy2 inwestycja w mlode
pokolenie jest najlepszq z inwestycji w perspektywie przyszioSci miasta i mlodych pokoleri,
kt6re bqdq chcialy zwiqzai swoje losy z miastem.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, Ze otwiera
dyskusjq dotyczqcq przedstawionego zagadnienia.

W dvskusii udziaf wzieli:
Radna Olga Krut-Horonziak w swojej wypowiedzi poruszyta kwestie dostosowania procesu
dydaktycznego uczelni do konkretnych potrzeb rynku pracy, kt6ry stawia przed
szkolnictwem wyiszym konkretne wymagania iwplywa w szerszej perspektywie na losy i

wybory iyciowe mtodych ludzi, zainteresowanie Pani radnej wzbudzil temat studi6w
dualnych a tak2e czy uczelnia posiada dane i wiedzq, jacy pracodawcy zglosili chQi
wsp6lpracy z uczelniq czy w chwili obecnej sq to jedynie zamiary wskazane w prezentacji
multimedialnej. Pani radna poruszyta r6wniei sprawQ dotyczqcq inkubatora
przedsiqbiorczoSci zar6wno tego bedecego inicjatywa miasta jak 16wniei inkubatora
utworzonego ze Srodk6w urzqdu ma rszalkowskiego czy wsp6lpraca uczelni z inkubatorem
miejskim nie ukfada siQ na tyle dobrze, czy te2 nie ma odpowiedniej wsp6lpracy na tym polu
lub warunk6w, 2e uczelnia tam nie funkcjonuje. Pani radna wyrazila r6wniei
zainteresowanie oferowanymi kierunkami iciSle zawodowymi jak informatyka, mechanika,
jakie jest zapotrzebowanie na rynku pracy w tym zakresie i czy sq prowadzone analizy na

temat trafno6ci uruchamiania nowych kierunk6w studi6w w sytuacji, gdy pozyskiwane sq

niemale 6rodki unijne, kt6re powinny byd odpowiednio iz wielkq celowo5ciq wykorzystane
w stosunku do potrzeb rynku pracy i pracodawc6w.
Rektor uczelni Pani dr Malsorzata Leqiedi - Gatuszka wyjasnila kwestiq studi6w dualnych

oraz inkubatora, dane te byly zawarte na planszy dotyczqcej najbli2szych plan6w uczelni.
Wsp6lpraca uczelni z inkubatorem wloctawski rozpoczqla sig od momentu jego powstania i

jest realizowana z satysfakcjA do chwili obecnej, studia dualne stanowiq ogromne wyzwanie
i sq w fazie przygotowai. Kierunki proponowane przez uczelniq wynikajq z potrzeb rynku
pracy ioparte sa na statystykach oraz dostqpnych danych a takie na analizie wiasnej uczelni.
Ponadto Ustawa o szkolnictwie wyiszym nakazuje dokonywanie monitoringu los6w
zawodowych absolwent6w, takie analizy sporzqdza Biuru karier PWSZ. Centrum nauk
technicznych nowoczesnych technologii, o kt6re zabiega uczelnia pozwoli na ksztalcenie
mfodzieiy na jeszcze wy2szym poziomie nii dotychczas, nie budzi obaw konkurencyjna
uczelnia informatyczna, o czym Swiadczy liczba kandydat6w na ten kierunek studi6w, kt6ry
utrzymuje sie od lat na tym samym poziomie, przy czvm nale2y podkreglii, ii atutem PWSZ
jest fakt, i2 jest ona jedynq w regionie paistwowE uczelnia, kt6ra ksztatci student6w
bezptatn ie.

Prorektor ds. Nauczania i Student6w dr Robert Musialkiewicz wyjaSnil, i2 warunkiem
koniecznym przy uruchamianiu kaidego kierunku studi6w jest przeprowadzanie i zbieranie
opinii od potencjalnych pracodawc6w oraz instytucji zwiqzanych z gospodarkq. PWSZ jest
jednq z 4 uczelni publicznych w wojew6dztwie Kujawsko-Pomorskim, kt6ra ksztafci

bezplatnie, posiada r6wniei w swojej ofercie bezptatne studia wieczorowe dla os6b



pracujacych. Uczelnia kreuje polityke doboru kierunku studi6w w zale2noici od potrzeb
rynKu pracy.

Radnv Krzvsztof Kukucki wyrazil poparcie dla dzialai czynionych przez wladze PWSZ w
zakresie ksztalcenia na kierunkach politechn icznych 6wiadczy to m.in. o tym, 2e oferta
uczelni dotyczqca kierunk6w ksztalcenia student6w jest na bie2Aco aktualizowana i

monitorowana w spos6b umo2liwiajqcy sprostai wymaganiom rynku pracy. Uczelnie wy2sze
sE miastotw6rcze, co widai na przykladzie innych miast, w kt6rych takie plac6wki dziaiajq.
Dlatego te2 zadaniem wladz samorzqdowych powinno byd wsparcie dla uczelni oraz
zaangaiowanie w rozw6j PWSZ gdy2 takie dzialania przyczyniq siq do rozwoju miasta. Pan

radny stwierdzit,2e wainym elementem jest r6wniei integracja 6rodowiska akademickiego
w naszym mieicie i nale2y znaleii nii porozumienia, aby oferta dla student6w przez

wszystkie wloclawskie uczelnie wzajemnie sie uzupef niafa.
Radnv Krzvsztof Grzadziel wyrazil zadowolenie, ie na terenie miasta funkcjonuje taka
plac6wka jak PWSZ, daje to w perspektywie szansq na rozw6j miasta, dlatego tei naleZy
zadbai o wygospodarowan ie Srodk6w w budiecie miasta na ksztalcenie techniczne i

zawodowe. Zdaniem Pana radnego naleiy takie w spos6b dynamiczny siqgad po Srodki
unijne na stworzenie bazy do ksztatcenia dydaktycznego, pracowni, laboratori6w, kt6re
pozwolQ na pozyskanie kadry i umoiliwia ksztaicenie mlodych ludzi na odpowiednim
poziomie w zawodach, kt6rych brakuje na rynku pracy.

Rektor uczelni Pani dr Mafsorzata Lesiedl - Gaiuszka podziqkowala za wszystkie wypowiedzi
i mo2liwoii zaprezentowania uczelni poinformowala takie, ie PWSZ robiqc analizy zyskuje
potwierdzenie, 2e mtodzie2, kt6ra w niej studiuje gdyby nie ta placdwka nie studiowaiaby w
og6le, dlatego nie prawdQ jest, 2e wybralaby inne miasta. Dlatego uczelnia pragnie wspierac
tQ mlodziei gdy2 daje to na.lwieksze szanse na pozostanie mlodzie2y po zakor'rczeniu
edukacji na naszym terenie, drugq kwestiE jest, jakoSi ksztatcenia, poniewai nie mo2na
ksztalcid na kierunkach technicznych bez odpowiedniego zaplecza ibazy dydaktycznej
wylqcznie przy tablicy. Dlatego te2 uczelnia tak bardzo zabiega o nowe centrum o dobre
warsztaty o otwarcie na przyszfoSi.

Ad.4
Projekt uchwaly w sprawie przyjqcia polityki mobilnoici dla miasta Wloclawek do roku
2030.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonal Pan Artur Fojud z firmy Fineo Sp. z o.o realizujEcej
kontrakt z siedzibq w Gdyni, informujqc, ie przedfoiony projekt uchwaly w sprawie przyjqcia
Polityki mobilnoici dla Miasta Wtoctawek do roku 2030 jest sp6jny z Planem mobilno6ci dla
miasta Wtoclawek inie wchodzi w zakres kompetencji organu wykonawczego. Plan

mobilnogci miejskiej dla miasta Wtoctawek poddano konsultacjom spolecznym poprzez
warsztaty z Radnymi Rady Miasta oraz ankietyzacje mieszkafic6w miasta Wlocfawek.
Polityka mobilno(ci dla Miasta Wfocfawek do roku 2030 zostala przeslana do Regionalnej
Dyrekcji Ochrony Srodowiska w Bydgoszczy, celem zajqcia stanowiska w przedmiocie
wykonania strategicznej oceny oddziafywania na Srodowisko. Regionalny Dyrektor Ochrony
Srodowiska dzialajqc na podstawie art.48 oraz art. 57 ust.1 pkt 2 ustawy z dnia 3
paidziernika 2008r.o udostqpnianiu informacji o Srodowisku i jego ochronie, udziale
spofeczefistwa w ochronie Srodowiska oraz o ocenach oddziafywania na Srodowisko pismem
z dnia 9 marca 2016r. uzgodnif odstapienie od przeprowadzenia strategicznej oceny

8



oddzialywania na Srodowisko dla projektu Polityki mobilnoici dla Miasta Wtoctawek do roku

2030 uznajqc, ie realizacja zalo2efi ww. opracowania, kt6rego przedmiotem sA tereny

Gminy, nie powinna spowodowad znaczacego oddzialywania na Srodowisko' Ponadto majqc

na wzglqdzie charakter rozpatrywanego dokumentu uznat, ie rozwiqzania w nim zawarte sa

zgodne z zasadq zr6wnowaionego rozwoju. Miasto Wloctawek chcqc siq rozwijai w spos6b

sp6jny, zwarty i przyjazny dla ich mieszkarlc6w, powinno na nowo zdefiniowad zagadnienia z

dziedziny przemieszczania siq os6b itowar6w. w nowym podej6ciu do tej problematyki

wa2ne jest stopniowe odej6cie od koncentracji uwagi na infrastrukturze transportowej na

rzecz szerokiego planowania interdyscyplinarnego, obejmujqcego wplyw na ksztaltowanie

zachowania znajduje sw6j wyraz w niniejszej Polityce oraz w ograniczaniu uiywania pojqcia

transport, na rzecz pojqcia mobilno6i, co wyra2a szersze ibardziej kompleksowe spojrzenie

na zasady ksztattowania przemieszczania siq w obszarze miasta, dostQpnodci i prawidtowego

dopasowania adaptacji do tych potrzeb przestrzeni miejskiel. Zr6wnowa2ona mobilno(d

definiowana jest, jako uksztaltowane strukturE przestrzenna i transportowa, zachowania

komunikacyjne uiytkownik6w, w kt6rych racjonalizuje siq dtugoSi trasy podr62y,

motoryzacja indywidualna nie degraduje komunikacji zbiorowej i niezmotoryzowanej, a

funkcjonowanie systemu transportu pozwala utrzymai harmonie z otoczeniem rozumianym,

jako Srodowisko naturalne i cywilizacyjne, w tym kulturowe. Pozytywne i nowoczesne

zachowania komunikacyjne mieszkafic6w i interesariuszy miasta sQ podstawE do stworzenia

warunk6w lepszej dostQpnoSci i u2yteczno(ci oraz wiqiq siq nierozlqcznie z poprawa

bezpieczehstwa ruchu miejskiego.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta

Przedmiotowy projekt uchwaiy rozpatrzyfa oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja

Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska. z opiniE w te.j sprawie zapoznal radnycn

Przewodniczqcy Komisji radny Dariusz Jaworski'

przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw chmielewski poinformowal, 2e otwiera

dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

Wobec braku zgtoszeri do zabrania glosu w dyskusji, Przewodniczqcy Rady Miasta poddal

pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie przyjqcia polityki mobilnoSci dla

miasta Wloclawek do roku 2030.

ltg
W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie uchwala zostala

podjqta przez RadQ Miasta w zaproponowanym brzmieniu'

Uchwala - zalqcznik do protokolu'



Ad. s.
Sprawozdanie z realizacji programu promocji zatrudnienia i aktywizacii lokalnego rynku
pracy za rok 2015.

Wprowadzenia do Sprawozdanie z realizacji programu promocji zatrudnienia iaktywizacji

lokalnego rynku pracy za rok ubiegly dokonala Pani Anna Jackowska zastepca Dyrektora

Powiatowego urzqdu Pracy we wtoclawku informujqc m.in. o rynku pracy w miescie w roku

ubieglym przedstawiajac problem bezrobocia we wloclawku na tle wojew6dztwa kujawsko-

pomorskiego oraz wskalniki dotyczqce os6b bezrobotnych z terenu miasta Wloclawek

zarejestrowanych w PUP. Pani Wicedyrektor poinformowala jak ksztaltuje sie struktura os6b

bezrobotnych z podziafem wedfug wieku, wedlug czasu pozostawania bez pracy oraz

struktura bezrobotnych wedlug wyksztatcenia. Przedstawila r6wnie2 problem os6b

bezrobotnych bqdqcych w szczeg6lnej sytuacji na rynku pracy a takie liczbq ofert ipodjed

pracy w roku 2015 w stosunku do roku 2014. Kolejnym zagadnieniem zaprezentowanym

przez Paniq Annq Jackowskq zastepcQ Dyrektora PUP byla kwestia realizacji cel6w, zadafi i

dziafari w ramach Programu Promocji zatrudnienia i aktywizacii lokalnego rynku pracy,

wskazujqc cele strategiczne, jakimi sq: edukacja na potrzeby rynku pracy w tym prowadzenie

badari iwykonywanie ekspertyz dotyczqcych rynku pracy, informowanie szk6t iinstytucji

szkoleniowych o kierunkach rozwoju, trendach gospodarczych isytuacji na rynku pracy, w

celu dostosowania oferty edukacyjnej w szkolach do potrzeb rynku pracy, promowanie i

wdra2anie edukacyjnych form aktywizacyjnych, realizacja szkolefi zawodowych, wdraianie

modelu wsp6lpracy pomigdzy PUP pracodawcami a szkolami, przyznawanie bezrobotnym

dofinansowania studi6w podyplomowych, szkoleri indywidualnych oraz bonow

szkoleniowych. Kolejnym strategicznym celem przedstawionym przez PaniE Wicedyrektor

bylo kreowanie wsp6lpracy PUP z oSrodkami pomocy spotecznej w zakresie aktywizacji

zawodowej i integracji spofecznej os6b bezrobotnych w tym opracowanie i wdro2enie

programu ,,Aktywizacja iintegracja", wsp6lne poszerzenie partnerstwa przez wlqczenie w

dzialanie organizacji pozarzqdowych, wsp6lpracq z agencjami zatrudnienia, instytucjami

dialogu spotecznego, rozwijanie funkcji po6rednika pracy - doradcy klienta, wsp6lpracq z

otoczeniem biznesu, inkubatorem innowacyino6ci oraz organizacjami pracodawc6w'

Trzecim realizowanym przez PUP strategicznym celem byla aktywizacja lokalnego rynku

pracy opierajqca siQ m.in. na realizacji uslug rynku pracy w celu aktywizacji os6b

bezrobotnych, dystrybucja ofert pracy oraz innych form aktywizacji w5r6d bezrobotnych i

poszukulqcych pracy, wspieranie rozwo.iu przedsiqbiorczo6ci, profilowanie pomocy osobom

bezrobotnvm. Ponadto realizacja dzialafi ukierunkowanych na tworzenie subsydiowanych

mie,iscpracy,przyznawanieSrodk6wnarozpoczqciedzia|a|noScigospodarczej,finansowe
wspieranie podmiot6w ekonomii spolecznej w tym sp6ldzielni socjalnych, kontatty z

przedsiqbiorcami, wizyty w firmach, pozvskiwanie nowych miejsc pracy w tym rownlez za

granicq oraz ich dystrybucja, realizacja projekt6w aktywizacyjnych iprogram6w socjalnych

takich jak aktywizacja os6b bezrobotnych powy2ej 50 roku iycia, os6b bezrobotnych w

wieku 30-50 lat, program zwiqkszajqcy aktywnoSi os6b do 25 roku iycia. A takie program

,,Junior" aktywizujacy zawodowo absolwent6w niepelnosprawnych, program specjalny

,,Meliorant" czy te2,,Odkrywcy 1". Wszystkie dzialania podejmowane przez PUP majA na celu

zmniejszenie bezrobocia w mie6cie ipowiecie oraz aktywizacjq os6b pozostajqcych bez

pracy.
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Opinia komisii statei Radv Miasta
Sprawozdanie z realizacji programu promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku

pracy za rok 2015 bylo przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Rodziny i Opieki Spotecznej,

kt6ra rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowafa przedloiony materiat. Opiniq w tej sprawie

przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

W dvskusii udziat wzieli:
Radna Olsa Krut-Horonziak poruszyta kwestie dotyczqce rezultat6w dzialari podejmowanych

przez PUP, badania okres6w zatrudnienia na przestrzeni 3 miesiQcy, brak jest danych o

okresie utrzymania pracy jak r6wnie2 wskainik6w, jaka jest mobilnoii przedsiqbiorc6w we

Wloclawku, kt6rzy korzystajq z zasobu ludzkiego, jakim dysponuje PUP. Przedstawiona

statystyka jest mylqca i daje jedynie poczucie spelnienia wymogu narzuconego przepisami

prawa w zakresie efektywnoSci wydatkowania Srodk6w publicznych. Pani radna stwierdzifa,

ii w ciQgu ostatnich 25 lat nikt nie podjql siq zbadania powod6w wloclawskiego bezrobocia,

tym bardziej, ie na tle innych miast stopa bezrobocia utrzymuje siq ciqgle na wysokim

poziomie. Zdaniem Pani radnej PUP powinien podjqd 6cisle wsp6ldzialanie z uczelniq, aby

dokonai analizy umoiliwiajacej rozwiEzanie zagadki, z jakich przyczyn utrzymuje siq staty

procent bezrobocia w mieSci na przestrzeni wielu lat. Pani radna stwierdzila r6wniei, ie

iadne prawo realizowane w spos6b biurokratyczny nie zlikwiduje bezrobocia.

Radnv Janusz Debczvriski zauwaiyl, 2e w5r6d mtodych ludzi najpopu larn iejszq formq

aktywizacji zatrudnienia sE staie, kt6re oplacajE siq pracodawcom z tytufu otrzymywane

refundacji, natomiast aktywizacja os6b bezrobotnych powyiej 50 roku 
'ycia 

nie jest

zadowalajqca a tak2e 6rodk6w na ten cel nie jest wiele gdyi jak wynika ze sprawozdania

dziataniami na rzecz tych os6b objqto zaledwie 17 bezrobotnych, dlatego Pan radny poprosil

o odniesienie siq Pani Wicedyrektor do tej kwestii.

Radnv Jacek Butawa stwierdzil, ie budujqca jest informacja, 2e w okresie od stvcznia do

grudnia ubiegfego roku zmniejszyla siq liczba bezrobotnych, lecz dla petnego obrazu sytuacji

niezbqdnym wydaje siq informacja ile os6b w rozpatrywanym okresie wyjechalo z

wloclawka w poszukiwaniu pracy. Pan radny zapytat czy Pani wicedyrektor dysponuje

takimi danvmi.
Radnv Krzvsztof Grzadziel stwierdzit, ie poruszany problem jest bardzo skomplikowany. Pan

radny poinformowat, ie od wielu lat 5ci(le wsp6lpracuje z PUP ijest bardzo zadowolony, z

lakoSci pracy oraz inicjatyw podejmowanych przez te instytucje, kt6ra dziala w ramach

stworzonych moiliwoSci prawnych oraz posiadanych warunk6w. PUP nie ma iadnego

wplywu, na jako6i ksztalcenia n iedostosowanego do potrzeb rynku pracy. Dlatego problem

leiy po stronie Pafstwa, kt6re przez wiele lat nie moie uporad siq z problemem ksztafcenia

dostosowanego do potrzeb, z problemem likwidacji miejsc pracy i.t.p. itam naleiy kierowac

wszelkie uwagi, aby pobudzii dziatania rzqdowe w tej materii.

Pani Anna Jackowska Zastepca Dvrektora PUP w odpowiedzi na pytania wyjainila' ie

wskainiki bezrobocia, jakie zostaly ostatnio ogloszone przez GUS wynoszE L6.6 %, z

prowadzonych analiz w tym zakresie wynika, kto ubywa z rejestru bezrobotnych, lecz dane

te nie sQ zawarte w przedstawionym sprawozdaniu, kt6re dotyczy konkretnych dziala6 na

rzecz walki z bezrobociem a nie analizy migracji z rejestr6w. Grupa zwiqkszajaca udzial w

rejestrach PUP to osoby dtugotrwale bezrobotne - 72%o z terenu miasta Wloclawek, kt6rym

jest trudno wej6i na rynek pracy z r6inych przyczyn. statystyki prowadzone przez PUP
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wskazujQ na to, ie im osoba jest bardziej wyksztalcona tym kr6cej pozostaje bez pracy,

6redni okres poszukiwania pracy przez osobq z wy2szym wyksztatceniem wynosi 4 miesiace.

Odnoszqc siq do sprawy zwiqzanej z aktywizacjq os6b po 50 roku iycia Pani Wicedyrektor

wyjaSnila, ie w Sprawozdaniu byl wyszczeg6lniony program z rezerwy ministerialnej

skierowany wlaSnie do tej grupy os6b, lecz tylko kilkana6cie os6b wziqto w nim udzial, lecz

byfy r6wniei inne du2e programy, z kt6rych mogty korzystai r6wnie2 osoby po 50 roku iycia.

Na tle catej grupy os6b aktywizowanych osoby 50 + stanowiq najmniejszy odsetek.

Odpowiadajqc na pytanie radnego Jacka Buiawy Pani Wicedyrektor poinformowala, ie nie

dysponuje danymi liczbowymi ile os6b opuScifo Wtoctawek w poszukiwaniu pracy, byd mo2e

pewnym wskainikiem bqdzie forma pomocy, jakq jest bon na zasiedlenie gdzie mloda osoba

do 30 roku 2ycia, kt6ra zglosi siq do PUP z informacjq, 2e znalazla prace na terenie innego

miasta i prosi o wsparcie na osiedlenie siq na jego terenie. w6wczas moie uzyskaf

dofinansowanie na ten cel w wysokosci 7,500 zlotych. W roku ubiegtym PUP przyznal dla

mieszkaric6w wloclawka 54 bonv na zasiedlenie siq w innym miejcie w zwiqzku ze

znalezieniem tam pracy. odnoszqc siq do zagadnienia zwiqzanego z doradcq indywidualnym

jest to nowy spos6b pracy z osobami oczekujqcymi pomocy, kt6rzy sq zarejestrowani w PUP

i oczekujq pomocy w znalezieniu zatrudnienia, choi przy tak duiej liczbie os6b

zarejestrowanych nie jest moiliwe, aby pracowai z ka2dym bezrobotnym indywidualnie,

dlatego tei podejmowane dziatania skupiajq siq na osobach, kt6re faktycznie chcq wyj(6 z

bezrobocia. Byd moie zapowiadana modyfikacja przepis6w, o kt6rE postulujE PUP

spowoduje jeszcze sprawniejsze dzialania PUP.

Po zakoficzeniu orocedowania nad punktem nr 5 porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady

Miasta ogfosit 5 minutowq przerwQ w obradach.

Przerwo w obradoch

Wznowienie obrad po przerwie.

Ad.6
Informacja Komendanta Miejskiego Pa6stwowej straiy Poiarnej o stanie bezpieczefistwa

Miasta Wloclawek w zakresie ochrony przeciwpoiarowej za 2015 r.

wprowadzenia do zagadnienia dokonaf Pan Robert Majewski Komendant Panstwowej

straiy Poiarnej, kt6ry poinformowal, 2e Komenda Miejska PSP we Wtoclawku obejmuje

swoim zasiqgiem teren powiatu ziemskiego i grodzkiego dla miasta wloclawka. obszar ten o

powierzchni 1558,3 km2 zamieszkuje okoto 204 tysiecy os6b, a Srednia gqstoji zaludnienia

wynosi 127 os6b na 1km2. Miasto Wlociawek zajmuje teren o powierzchni 84,3 km2, na

kt6rym mieszka ponad 100 tysiqcy os6b,grednia gqstosi zaludnienia wynosi okolo 1340

os6b/km2. Do gl6wnych zagroieft wystqpuiqcych na terenie miasta wtoctawek zaliczyd

mo2na zagro2enia po2arowe, zagro2enia chemiczno-ekologiczne, komunikacyjne, zagro2enia

wodne i powodziowe, budowlane oraz zagro2enia infrastru ktu ralne. w skfad Komendy

Miejskiej PSP we wloclawku wchodzq dwie Jednostki Ratowniczo-Ga5n icze przy ul.Rolnej i



przy ulicy Ptockiej. W jednostkach tych sluibq petni 108 ratownik6w, kt6rzy w systemie

tr6jzmianowym czuwajq nad bezpieczeristwem mieszka6c6w. Ponadto przy ulicy Rolnej

znajduje siq Specjalistyczna Grupa Ratownictwa Wodno - Nurkowego oraz przy ulicy Plockiej

Grupa Chemiczna, jedyna w wojew6dztwie Kujawsko - Pomorskim, zlokalizowana wlainie
we Wlocfawku, poniewa2 na naszym terenie znajdujq siq zakfady chemiczne. Na dzief 31

grudnia 2015 roku liczba etat6w stra2ak6w w komendzie oraz w JRG wynosifa 138, a liczba

etat6w cywilnych 4. Liczba etat6w w komendzie nie ulegia zmianie od kilku lat. w 2015 roku

og6lnie odnotowano 2L97 zdarze(t, w tym po2ar6w 1027, miejscowych zagro2ei 1098 oraz

72 alarm6w fatszywych. Z tYch 2797 zdarzeri tylko na teren Wloclawka przypadfo 589

poiar6w, 550 miejscowych zagro2eri o?z 47 falszYwych alarm6w' Najwiqcej poiar6w mialo

miejsce w nastgpujqcych dzielnicach: Sr6dmie6cie !54 po|ary, Poludnie - 115, Wsch6d

mieszkaniowy - 97. Podczas tych wszystkich zdarzeri Smieri poniosly 4 osoby a 56 zostafo

rannych, natomiast w po2arach zginqly 3 osoby, a rannych zostalo 17 os6b. W 2015 roku na

terenie Miasta Wlocfawek wartoid strat w wyniku poiar6w i miejscowych zagroien wyniosla

2.904.100 zl. (co stanowi wzrost o 426 tysiQcy ztotych w por6wnaniu do 2014 roku).

Dokonano 54 kontroli, w tym 11 kontroli zwiqzanych z przekazaniem obiektu do

u2ytkowania. w wyniku przeprowadzonych czynnoSci kontrolnych 9 obiekt6w odebrano bez

zastrze2e6, a 2 zostaty odebrane warunkowo. Ponadto przeprowadzono termomodernizacjQ

obiektu Komendy przy ulicy Rolnej 1we wloctawku. w ramach termomodern izacji

wymieniono instalacjQ wewnetrznQ wraz z grzejnikami, wprowadzono 4 obiegi ogrzewania

oraz ocieplono, 5ciany, dach i strop, wymieniono czq56 drzwi i okien. wartos6 tego

przedsiqwziqcia wyniosla 860.506 tys. zl, w tym 85% 6rodk6w pochodzilo z Europejskiego

Rozwoju Regionalnego, a 15% 6rodk6w z bud2etu paistwa. Na terenie Komendy rozpoczeto

r6wnie2 budowq budynku magazynowo - gara2owego. Budynek przeznaczony bqdzie do

magazynowania sprzQtu ratowniczo - gaSniczego oraz pojazd6w ratowniczych.

Przewidywany koszt inwestycji to 503 tys. zl. Inwestycja ta zostaia dofinansowana przez

Miasto wloclawek w wysokolci 60 tys. zi., Komendant serdecznie podziqkowal Radnym za

powyisze dofinansowanie. Komenda Miejska PSP zostala doposaiona w nowy Sredni

samoch6d ratownictwa wodnego wraz z wyposaieniem dla pletwonurk6w o warto6ci

919.080 tys. zl., natomiast Jednostka Ratowniczo - GaSnicza Nr 2 przy ulicy Ptockiej zostala

doposa2ona w nowy lekki samoch6d ratownictwa technicznego wraz z wyposa2eniem do

ratownictwa drogowego o warto(ci 658 tys.zl. Zakup ten r6wniei byf wsp6lfinansowany

przez Gminq Miasto wloctawek w wysokoSci 250 tys.zl. Pan Komendant podziqkowal za w/w

dofinansowanie. We wnioskach koicowych Pan Komendant poinformowat o pilnej

potrzebie w celu zapewnienia sprawnego obiegu informacji, modernizacji platformy

teleinformatycznej Miejskiego Stanowiska Kierowania, poniewai dotychczasowa jest

eksploatowana ju2 od 10 lat, istnieje takie ciqgla potrzeba szkolenia stra2ak6w na

specjalistycznych kursach z zakresu ratownictwa wysokoSciowego, chemiczno

ekologicznego, oraz ratownictwa wodnego, natomiast dla wtaSciwego funkcjonowania

ochrony przeciwpoiarowe.j niezbqdny jest zakup 6redniego samochodu ratowniczo -

gasniczego z modulem proszkowym oraz cig2kiego samochodu ratowniczo - gasniczego na

potrzeby gaszenia po2ar6w las6w, poniewai w tym roku nie podpisano kontraktu na

stacjonowanie Smigfowca. Pan Komendant Pafstwowej straiy Poiarnej podziqkowaf za

kolejne dofinansowanie do zakupu niezbqdnego sprzqtu ratowniczo-ga5n iczego'
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Opinia komisii stalei Radv Miasta

Informacjg o stanie bezpieczeristwa Miasta Wloclawek w zakresie ochrony

przeciwpo2arowej za 2015 rok rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowaia Komisja Porzqdku

Prawnego i Publicznego. Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Zastqpca

Przewodniczqcej Komisji radny Damian Chetminiak

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poinformowaf, 2e otwiera

dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

Z uwagi na brak zgloszefi do zabrania glosu przez radnych Przewodniczqcy Rady Miasta

radny Jarosiaw chmielewski poddal pod glosowanie przy.iqcie Informacji Komendanta

Miejskiego Paristwowej straiy Poiarnej o stanie bezpieczefistwa Miasta wtoctawek w

zakresie ochrony przeciwpo2arowej za 2015 r.

nie stwierdzono.

Wobec powyiszego Przewodniczacy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski

poinformowaf, 2e w rezultacie dokonanego gfosowania Rada Miasta przyjqla wskazanE

Informacjq za rok 2015 w przedstawionym brzmieniu.

Informacja - zafqcznik do protokolu.

Ad.7
Informacia z dzialalno{ci Komendy Miejskiej Policji we wfoclawku oraz stanu porzEdku i

bezpieczefstwa publicznego na terenie miasta za 2015 r'

Prezentacji powy2szej Informacji dokonal Komendant Mie,iskiej Policii we wloclawku Piotr

stachowiak, informujEc, 2e miniony rok zakoriczony zostal najmniejszq iloSciq wakat6w, w

bie2qcym roku przyjqto 10 policjant6w. w 2015 Policia nie przechodzila iadnych

reorganizacji natomiast w przysztym roku planowana jest reorganizacja powiatu, kt6ra

dotyczyi bgdzie nowych struktur np. odtworzenie kilku posterunk6w Policji. Miasto

Wloclawek jest najbardziej zagro2onym rejonem, ze wszystkich rejon6w podleglych

Komendzie Miejskiej Policji. oceniajqc stan bezpieczeistwa i porzqdku publicznego na

terenie miasta Wloclawka ipowiatu wioclawskiego 95% przestepstw dokonanych bylo na

terenie wloclawka. w roku 2015 zanotowano spadek ilo6ci przestepstw kryminalnych o 340.

Najwiqcej dokonano kradzie2y oraz wfama6, natomiast w mniejszym stopniu uszkodzenia

mienia. Znacznie mniej bylo przestepstw dotyczqcych zagro2enia iycia i zdrowia, czyli

rozboj6w. w 2015 odnotowano 776 kradzieiy z wtamaniem, najczqsciej wfamywano siq do

piwnic, a najbardziej zagroione rejony to: ulica Toruriska, Kaliska i zytnia. odnotowano

r6wniei kilka wlamafi do samochod6w oraz do obiekt6w handlowych. Warunki sprzyjajqce

wfamaniom to brak lub niedostateczne zabezpieczenie fizyczne i elektroniczne obiekt6w,

pozostawienie samochod6w w miejscach odosobnionych i pozostawienie atrakcyjnych

rzeczv w kabinach samochod6w. w 2015 roku dokonano kradzie,y 24 poiazd6w,

wloclawskim policjantom udalo siq odzyskad 6 pojazd6w. w kategorii uszkodzenia mienia
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sprawcy niszczE elementy infrastruktury miejskiej iosiedlowej, gt6wnie wiaty przystankowe.

W ubieglym roku dokonano 281 tego typu przestepstw. W roku 2015 stwierdzono 38 b6jek,
pobii oraz uszkodzefi ciala, przestqpstwa te maja charakter patologiczny. Na terenie
Wloctawka w 2015 roku doszlo do 65 rozboj6w, do kt6rych najczq6ciej dochodziio porq

wieczorowq i nocnq. Jednym z gt6wnych czynnik6w w tego typu przestQpstwach jest stan

nietrzeiwoici sprawc6w, jaki ios6b poszkodowanych. W 2015 roku policjanci dw. z

Przestqpczo(ciq Gospodarczq prowadzili 472 sWawv dotyczqce przestqpstw gospodarczych,

korupcyjnych i zwiqzanych z nielegalnq sprzedai4 wyrob6w spirytusowych itytoniowych bez

wymaganych znak6w akcyzowych. Nastqpil znaczny wzrost iloSci wszczqtych postepowa6,
jeili chodzi o narkomaniq, ilo5d zabezpieczonych narkotyk6w w ubiegtym roku to 22kg.

Policja podjqta wsp6lpracq z PowiatowE Stacja San itarno-EpidemiologicznA w sprawie

zwalczania handlu dopalaczami oraz podjQto dzialania profilaktyczne min. wsp6lne

spotkania z mlodzie2q irodzicami w szkolach, w kt6rych sprzedawane byly "dopalacze".

Najbardziej zagro2one rejony to:5r6dmie6cie, Kazimierza Wielkiego oraz Zazamcze. Od 01

maja 2016 prowadzona bqdzie akcja zero tolerancji na spo2ywanie alkoholu, skutki tej akcji

roztoione bqdq na lata. Zmniejszyla siq liczba popelnionych czyn6w przez nieletnich.
Bezpieczefistwo w ruchu drogowym to kolejna kategoria dzialah Komendy Miejskiej Policji,

w 2015 roku odnotowano 116 wypadk6w drogowych, w wyniku, kt6rych Smieri ponioslo 17

os6b, a 121 zostalo rannvch. Gt6wne przyczyny wypadk6w to: niedostosowanie predko6ci

do warunk6w na drodze, nieudzielenie pierwszeistwa przejazdu oraz blqdy pieszych.

Ograniczenie przestepczoSci to gt6wne zaloienie Policji na 2016 rok, poprzez zwiqkszenie
patroli przy wykorzystaniu dodatkowych sluib prewencyjnych finansowanych przez Urzqd

Miasta Wloclawek.

Opinia Komisii staiei Radv Miasta
Informacjq z dzialalno6ci Komendy Miejskiej Policji we Wtoctawku oraz stanu porzqdku i

bezpieczefstwa publicznego na terenie miasta za 2015 r. rozpatrzyta oraz pozytywnie

zaopiniowafa Komisja Porzqdku Prawnego i Publicznego. Opiniq w tej sprawie przedstawil

Radzie Miasta Zastqpca Przewodniczqcej Komisji radnV Damian Chetminiak

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowat, ie otwiera
dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Radna Olsa Krut-Horonziak zapytata czy na ul. Warszawskiej prowadzony jest handel
dopalaczami, poniewai sytuacja jest znana od lat. Ponadto Pani radna zapytata, na jakim

etapie znajduje siq prowadzone od 3 lat postqpowanie zlecone przez prokuraturQ na temat
sfafszowania podpis6w na listach w sprawie referendum gminnego. Zdaniem Pani radnej 14

tysiecy mieszkaic6w miasta powinno posiadai wiedzq na temat fatszowania czy tei nie
podpis6w dotyczqcych przeprowadzenia referendum.
Radnv J6zef Mazierski poprosif o rozpropagowanie wir6d mieszkadc6w wloclawskich osiedli
informacji na temat os6b pelniqcych funkcjq dzielnicowych oraz gdzie i w jaki spos6b moina
uzyskai kontaktowai z tymi osobami i poprosii o pomoc w rozwiqzywaniu problemu.
Komendant Mieiskiei Policii we Wloclawku Piotr Stachowiak wyjainil, 2e problem zwiqzany z
dopalaczami na ul. Warszawskiej jest trudny do rozwiqzania idotyczy nie tylko tej ulicy.
Policja poprzez swoje dzialania konfiskuje dopalacze oraz narkotyki, monitoruje obszary
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najbardziej zagro2one i doklada stara6, aby ograniczyi dostqp do tego rodzaju u2ywek.

Duiym sukcesem jest zamkniecie punktu sprzeda2y dopalaczy wtaSnie przy ul. Warszawskiej,
co ogranicza dostQp to tego typu 5rodk6w, zagro2eniem jest jednak sprzeda2 internetowa
tego rodzaju 5rodk6w. Odnoszqc siq do pytania w sprawie podpis6w Pan Komendant
poinformowal, 2e r6wniei nie spodziewaf sie, 2e postqpowanie bqdzie tak dlugo
prowadzone, lecz gospodarzem w tej sprawie jest Prokuratura Okrqgowa w Bydgoszczy i jest

odpowiednim organem do udzielenia informacji w tej sprawie.
W przypadku pytania dotyczEcego dzielnicowych to w Komendzie Miejskiej jest powolany

nowy naczelnik ds. prewencji i bqdzie mial za zadanie.sprawdzenie jak wyglqda sprawa

zgloszona przez Pana radnego. Policjanci pelniqcy funkcjq dzielnicowych na terenie miasta

sE wieloletnimi pracownikami znanymi na swoim terenie inie bqdzie problemu, aby

zainicjowai dzialania prewencyjne pozwalajqce na ich rozpoznawalnoit w swoim rejonie

dziafan ia.

Radna Olga Krut-Horonziak odnoszqc siQ do sprawy zwiqzanej z referendum dodaia, 2e w tej

sprawie upomniai siq r6wnie2 Rzecznik Praw Obywatelskich, do kt6rego Pani radna

skierowata sprawq. kt6ry zaniepokojony czasookresem trwania postQpowania, takie

otrzymal odpowiedi, ie prowadzone jest iledztwo.

Po wyczerpaniu gtos6w w dyskusji nad ww. zagadnieniem PrzewodniczEcy Rady Miasta

radny Jarosfaw chmielewski poddal pod gtosowanie przyjqcie Informacji z dziafalno(ci

Komendy Miejskiej Policji we Wioclawku oraz stanu porzqdku i bezpieczeristwa publicznego

na terenie miasta za 2015 r.

oraz wstrzvmuiacvch sie.

wobec powy2szego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski

poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego glosowania Rada Miasta przyjqla Informacjq z

dziatalnoSci Komendy Miejskiej Policji we wloctawku oraz stanu porzqdku i bezpieczeristwa

publicznego na terenie miasta za 2015 r. w zaprezentowanym brzmieniu.

lnformacja - zalqcznik do protokolu.

Ad.8
projekt uchwaly uchylajqcej uchwafq w sprawie okreSlenia zasad ustalania ipoboru oraz

terminy platno6ci i wysokoSci stawek oplaty targowej na terenie Miasta wloclawek wraz z

autopoprawka.

wprowadzenia do zaioiefi projektu uchwaly dokonal Przewodniczqcy Rady Miasta radny

Jaroslaw Chmielewski informujQc, 2e w zwiqzku z postanowieniami art.18 ust.2 pkt'8 ustawy

o samorzqdzie gminnym do wytqcznej wlasciwoSci rady gminy naleiy podejmowanie uchwaf

w sprawach podatk6w ioplat lokalnych w granicach okreslonych w odrqbnych ustawach.

Natomiast ustawa o podatkach ioptatach lokalnych data radzie gminy upowainienie do

okre6lania zasad ustalania i poboru oraz termin6w pfatnosci iwysoko6ci stawek m.in oplaty
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targowej, z tym jednak zastrzeieniem, ie g6rnq stawkq oplaty targowej przewiduje przepis

ustawy i obecnie nie moze ona przekroczyi 758,47 zt dziennie. Wprowadzone przez radq
gminy, w drodze uchwaty rozstrzygniecia obowi4zywai powinny w stosunku do wszystkich
targowisk, bez wzglqdu na to, czy targowisko zostalo urzadzone na terenie prywatnym czy

tei na terenie naleiqcym do gminy. Na uwage zasiuguje zmiana ustawy o samorzQdzie

gminnym oraz niekt6rych innych ustaw opublikowana w Dz. U. z 2015 r. pod poz. 1045,

kt6ra z dniem l stycznia 2016 rok dopu(cila fakultatywnoSd wprowadzenia optaty targowej.
Na postawie art.9 pkt 10 wymienionej ustawy przepis art. 15 ust. l ustawy z 12 stycznia

1991r. o podatkach i oplatach lokalnych otrzymal brzemiennie: ,,rada gminy mo2e

wprowadzii oplatq targowq. Oplatq targowq pobiera siq od os6b fizycznych, os6b prawnych

oraz jednostek organizacyjnych n ieposiadajqcych osobowoici prawnej dokonujqcych

sprzedaiy na targowiskach, z zastrzeieniem ust. 2b" Wptywy do bud2etu miasta Wloclawek

uzyskiwane z tytulu optaty targowej na przelomie trzech ostatnich lat ksztattowaly sie

nastepujaco:
- 2OI3r.
- 2OL4r.

- 303.652 zl

- 306.273 zl
- | o6lrocze 2015 r. - 139.080 zf.

Natomiast koszty poboru optaty targowej to inkaso w wysokojci 10% pobranej kwoty oraz

koszty zwiqzane z jej ksiqgowaniem, rozliczaniem oraz naliczaniem prowizji. BiorEc pod

uwagq wysokq stope bezrobocia we Wloclawku, wynoszEcQ na koniec grudnia 2015 r. 16,9

% oraz fakt likwidacji blisko 2000 podmiot6w gospodarczych w ostatnich pieciu latach,

zachodzi potrzeba wyjScia naprzeciw oczekiwaniom rodzimych kupc6w. Proponuje, zatem,

aby do czasu poprawy sytuacji na rynku pracy oraz oiywienia gospodarczego zaniechad

poboru tej oplaty. Przewidujq,2e skutki finansowe zwiqzane z rezygnacjq z czqSci dochod6w

budietowych zostanq zrekompensowane przez utworzenie nowych miejsc pracy, a ponadto

zlagodzeniu ulegnq skutki bezrobocia. zaproponowana pomoc ma sluiy6 wsparciu rozwoju

nowych i istniejqcych podmiot6w gospodarczych na terenie miasta wloclawka. Ponadto

Przewodniczqcy Rady Miasta wyjaSnit, ie do przekazanego projektu uchwaly zostafa

wniesiona autopoprawka, kt6rq przekazano radnym, polegajqca na zmianie podstawy

prawnej w zwiqzku ze zmianami przepis6w. Ponadto po uwzglqdnieniu postulat6w

Skarbnika Miasta oraz radnej Pani Ewy Szczepafskiej, kt6ra podczas obrad Komisji

Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska poruszyla sprawQ terminu wprowadzenia w

iycie uchwafy - zmianie ulegl zapis 5 3 ust. 1, kt6ry wprowadza obowiqzywanie uchwaly z

dniem 01 stycznia 2017 roku, a nie jak wczeSniej zakladano po uplywie 14 dni od ogfoszenia

w Dzienniku Urzedowym, decyzja tej autopoprawki zapadla podczas posiedzenia Klubu

radnych PlS, o ile uchwata zostanie podjqta przez Radq Miasta. Jak stwierdzil

Przewodniczqcy Rady Miasta tak skonstruowany zapis pozwoli r6wnie2 radnym Platformy

obywatelskiej, kt6rzy zgfaszali powa2ne obawy, co do zasadnoici uchwaly zaglosowad za jej

przyjqciem. Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal r6wniei, ie oplaty ponoszone przez

osoby handlujqce na targowiskach nie sq jedynymi, kt6re naleiy uiszczai w przypadku

korzystania z targowisk, wnosi siq takie optatq za dzier2awq miejsc. Przewodniczacy Rady

Miasta wyjaSnil, ie po rozmowie z Panem Prezydentem Miasta jest propozycja, aby

zmniejszyc w przyszlogci oplaty za dzier2awq placu dla os6b handlujqcych na miejskich

targowiskach.
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Opinia Komisii stalei Radv Miasta

Projekt uchwaly byl przedmiotem obrad Komisji Gospodarki Miejskiej iOchrony Srodowiska,

kt6ra rozpatrzyta oraz pozytywnie zaopiniowala ww. uchwalq. Opinie w tej sprawie
przedstawii Przewodniczqcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

PozytywnQ opiniQ o projekcie uchwaly podjqta podczas obrad przez Komisjq Bud2etu,

Rozwoju iPromocji Miasta przedstawila Przewodniczqca Komisji radna Olga Krut-Horonziak

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowaf, 2e otwiera

dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Radna Ewa Szczepafiska poruszyla kwestiq dotyczqcQ etyki koalicjanta, podczas obrad

Komisji Gospodarki Miejskie.j i Ochrony Srodowiska Pani radna pytala o braki formalno -
prawne uchwaly, proponowala r6wniei przesuniqcie procedowania nad uchwalq na rok

kolejny, nie uzyskujqc odpowiedzi na pytania. Natomiast na wstepie obrad Pani radna

proponowala wniosek o zdjgcie z porzqdku obrad uchwaly i uzupefnienie jej o wskazane

wymogi oraz procedowanie nad zagadnieniem w roku 2077 . Pani radna stwierdzila, 2e radni

Platformy Obywatelskiej nie negowali zasadnoici projektu ani te2 glosowania za jego

oddaleniem, chodzi o to, aby projekt uchwaty byt zgodny z litera prawa. Dostarczona

radnym autopoprawka do projektu uchwaly z zapisem o obowiqzywaniu uchwaly od

stycznia roku 2017 byl zaskoczeniem dla Pani radnej tym bardziej, ie byl to pomysl Pani

radnej, kt6ra poprosila o jego uwzglqdnienie podczas obrad Komisji Gospodarki bez

rezultatu, a nastepnie zostaje on uwzglqdniony przez Pls w przedloionej autopoprawce.

Takie zachowania majq miejsce tak2e w Sejmie w zwiEzku z tym zdaniem Pani radnej nie

powinno przenosii siq trybu prac nad uchwalami z ul. Wiejskiej na podw6rko samorzEdowe.

Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jarostaw Chmielewski nie zgodzil siq ze zdaniem radnej

Pani Ewy Szczepariskiej, ii na grunt samorzqdowy przenosi siq tryb prac z ul. Wiejskiej. Pan

radny dodal tak2e, ie projekt uchwaly spotkal siq z aprobata Srodowisk handlowych, z

kt6rym byf on konsultowany.
Radnv Krzvsztof Kukucki stwierdzil, 2e Klub radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej uwaza,

i2 jest to dobry spos6b, kt6ry wpisuje siq w politykq zapoczqtkowanq w poprzedniej kadencji

samorzqdu. W minionej kadencji Rada Miasta zdecydowafa o wprowadzeniu ulg dla

przedsiqbiorc6w, kt6rzy tworzq nowe miejsca pracy i lokujq swojq dzialalnoii w Strefie

Rozwoju Gospodarczego. Naturalnq konsekwencjq jest r6wne traktowanie duiych jak i

matych przedsiqbiorc6w, kt6rzy swojq dzialalno6ciq przysparzajq kapital miastu, co ma

odzwierciedlenie w dochodach podatkowych. Wobec tego Klub radnych SLD jest za

przyjqciem uchwaly liczqc na to, 2e taka forma zachqty do prowadzenia wfasnej dzialalnosci

spowoduje zwiqkszenie wplyw6w do bud2etu miasta a koszty przedsigwziqcia w wysoko6ci

ok. 300 ty(, zl. traktowai naleiy, jako dobrq inwestycje samorzqdu naszego miasta w
przysztoSi. Niewladciwym jest jednak klimat, kt6ry powstat wok6i tej uchwafy, kt6ra jest

przez wiqkszo(i radnych akceptowana, niepotrzebnie wprowadzone zostaly polityczne

utarczki, poniewai radnipowinni dzialad w interesie mieszkaric6w a projekt uchwaly wpisuje

siQ w te dziatania skierowane przede wszystkim do mieszkeric6w miasta.
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Radnv l6zef Mazierski stwierdzit, ii budzi zadowolenie, ie Pan Prezydent rozwaiy
propozycjq zmniejszenia innych optat targowych ponoszonych przez osoby handlujqce na

targowiskach. Pan radny przytoczyf Zarzadzenie z roku 2OL2 Prezesa Sp6tki ,,Baza", kt6re
przewiduje opr6cz oplaty targowej, o kt6rej mowa wnoszenie takie przez osoby handlujqce
innych oplat pobieranych przez sp6lkq jak oplata miesiqczna za udostqpnienie miejsca na

targowisku, oplata dzienna za rezerwacjq miejsc. W zwiqzku z tym naleiy dokonai analizy
opfat wnoszonych przez osoby handlujEce oraz ich wysoko3ci, kt6re sa r6ine w zaleinoici o

targowiska pobieranych przez sp6tkq ,,Baza". Pan radny mimo kierowanych zapytaf nie

uzyskat odpowiedzi, jakie kwoty stanowiq wptywy do Sp6lki z tytulu pobieranych oplat,
dlatego te2 naleialoby siQ r6wniei pochylit i nad te tematykq przy okazji procedowanego

zagadn ien ia.

Radnv Rafal Sobolewski w swojej wypowiedzi zakwestionowal stwierdzenie, ie uchwala
przyniesie pozytywne skutki i przyczyni siq do pobudzenia wzrostu gospodarczego. Uchwala

narusza zasady konku rencyjno6ci w mie(cie. Ponadto Pan radny poddat w wqtpliwo5d sens

procedowania nad uchwalQ, kt6ra posiada negatywne opinie zar6wno biura prawnego

ratusza jak i skarbnika miasta. Proponowana uchwala powinna wynikad ze wsp6lnych

uzgodniei podczas planowania bud2etu miasta na rok przyszlv, ponadto Pan radny
przytoczyl zapis art. 60 ust. 2 ustawy o samorzqdzie gminnym, kt6ry zaklada, 2e jedynie

prezydent miasta jest wladny wprowadzid zmiany do budietu, poniewai to on jest jego

gospodarzem. Ponadto uchwala zachwiala aspektami zwiqzanymi z komunikacjq miqdzy

koalicjantami, w tej sprawie powinni siq spotkad przedstawiciele klub6w radnych i wsp6lnie
zdecydowad, by nie byi zaskakiwanym tre6ciq proponowanego porzqdku obrad. Pan radny
poinformowaf, 2e nie zaglosuje za przyjqciem uchwaly z przytoczonych wzglqd6w. Nie

wyklucza to faktu, aby podjqi dzialania nad wsp6lnym wprowadzeniem polityki zwiqzanej z

propagowaniem zasad przedsiqbiorczo5ci na rck,2017 do czego sluiy uchwala budietowa.
Radnv Janusz Debczvfski wyja5nil, 2e nie podziela obaw radnego Rafala Sobolewskiego,

inicjatywa oiywienia lokalnego rynku pracy byla konsultowana i analizowana, oplaty
pobierane przez sp6lkq ,,Baza" nie naleiq do najni2szych. Brak jest w podjqtym przez PIS

dzialaniu podfo2a politycznego, nie bylo tei w zamiarze podwa2anie wniosk6w i kompetencji
w wystapieniach Pani radnej Ewy Szczepafskiej. Klub radnych PIS podtrzymuje wniesionq

uchwalq proszqc o jej przyjqcie przez RadQ Miasta.
Radnv Krzvsztof Kukucki stwierdzil, ii nie podziela zdania Pana radnego Rafala

Sobolewskiego o tym, ie jeieli podczas obrad sesyjnych uchwala zostanie podjqta to osoby,

kt6re handlujq na targowiskach nie bgdq ponosii oplat za wynajem, takie optaty bQdE

ponoszone, lecz nie bqdzie oplaty dodatkowei, bedecej formq podatku lokalnego w postaci

oplaty targowej. Rada Miasta nie decyduje o zwolnieniu z oplaty wynajmu na targowiskach,

lecz chce zr6wna6 moiliwoici rozwoju podmiot6w nie nakladajqc oplaty dodatkowej w
postaci optaty targowej na osoby prowadzqce tego rodzalu dzialalnosi gospodarczq.

Ponadto Pan Prezydent obni2yl stawki oplat za wynajem lokali nale2qcych do miasta w
zwiqzku z tym jest to kolejny argument za podjqciem ww. uchwafy. Pan radny odnoszqc siq

natomiast do kwestii zwiqzanej ze sp6lkq,,Baza" przypomniat, i2 w poprzedniej kadencji
przedstawiciele PO wyra2ali poglqd o jej likwidacji, natomiast obecnie prowadzone w tej
sp6lce dziatania nie wskazujq na jej likwidacjq, a zatem moina zaobserwowai brak sp6jno5ci

w dziafaniu.
Radnv Rafal Sobolewski wypowiadajqc siq ad vocem i odnoszqc siq do kontynuacji dobrej
pofityki prowadzonej przez poprzednik6w wskazat uchwalQ Rady Miasta z 2OI2 roku, w



kt6rej Prezydent Miasta Pan Andrzej Pafucki proponuje przyzna( zwolnienia zwiqzane
wylqcznie ze sprzedaiq kwiat6w, owoc6w i warzyw na terenie ogr6dk6w dzialkowych ijest
to jedyne zwolnienie a zatem brak jest kontynuacji dzialai na rzecz os6b prowadzacych

dziatalno36 gospodarczE. Brak jest aspektu zwiqzanego bezpoSrednio ze wspomnianE sp6fka,
niemniej jednak w przypadku dzialari zmierzajqcych do znoszenia danin publicznych to jest

wiele podmiot6w, kt6re prowadzqc dziatalnoid gospodarczq i byloby zainteresowanych
zwolnieniem z oplat podatkowych.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jarostaw Chmielewski stwierdzil, ie autopoprawka
zaktada wprowadzenie zmian do uchwaty poprzez obowiqzywanie od stycznia przyszfego

roku natomiast Pan radny Sobolewski wskazuje na fakt, ii uchwala zachwieje obecnym

budietem miasta a inicjatywa zmian naleiy do Prezydenta Miasta. Cieszy Pana radnego fakt,
ii w roku ubieglym pomimo inicjatywy ze strony PO dotyczacej podwyiszenia podatk6w dla
przedsiqbiorc6w nie zostaly one uchwalone, dlatego nale2y miei nadziejq,2e Rada Miasta
podejmie proponowanE uchwalq.
Po zamkniqciu dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddal
pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly uchylajqcej uchwatq w sprawie okreSlenia zasad

ustalania i poboru oraz terminy platnoSci iwysokoici stawek opfaty targowej na terenie
Miasta Wloctawek wraz z autopoprawka.

W wvniku glosowania przeprowadzoneeo w obecno6ci 21 radnvch, za przvieciem uchwafv

opowiedzialo sie 20 radnvch, przv braku gtos6w orzeciwnvch oraz l glosie wstrzvmuiacvm

sls
Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosiaw Chmielewski
poinformowai, ie w rezultacie dokonanego gtosowania uchwala zostala podjqta przez Radq

Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zafqcznik do protokolu.

Ad.9
Projekt uchwaty w sprawie zaciqgniqcia kredytu dlugoterminowego.

Jak poinformowala Pani Janina Radzikowska Skarbnik Miasta w przedmiotowej uchwale
proponuje siq zaciqgnqi kredyt dtugoterminowy na finansowanie planowanego w 2016 r.
deficwu bud2etu miasta Wloclawek w wysokoSci 29 642 805,00 zl. Zr6dlem, z kt6rego

kredyt zostanie splacony bqdq wpiywy Srodk6w z podatk6w i oplat lokalnych oraz udzial6w
w podatkach dochodowych. Zabezpieczeniem kredytu jest weksel wlasny in blanco.

Stosownie do postanowiefi art. 18 ust. 2 pkt 9lit. c ustawy z dnia 8 marca 1990 r.

o samorzqdzie gminnym do wylqcznej wlaiciwoici Rady Miasta nale2y podejmowanie

uchwal w sprawach majEtkowych miasta w tym r6wniei dotyczqcych zaciqgania

dtugoterminowych kredyt6w i po2yczek. Zgodnie z uchwalq budietowE ijej zmiana, deficyt

bud2etu Miasta na 2016 rok wvniesie 29 642 806,00 zl. Jak wyjainila Pani Skarbnik Janina

Radzikowska wskazana kwota jest kwotq maksymalnq ijeieli okaie siq ona wysokoSciq

zbqdnq - poniewai zostana wypracowane inne dochody w6wczas nie ma koniecznoici
korzystania z pelnej wysokoici zaciAgnietego kredytu.
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Opinia komisii statei Radv Miasta
Przedmiotowa uchwala procedowana byla podczas obrad Komisji Budietu, Rozwoju i

Promocji Miasta. Czlonkowie Komisji rozpatrzyli oraz pozytywnie zaopiniowali
zaproponowany projekt uchwafy. W imieniu Komisji opiniq w tej sprawie zaprezentowafa

Radzie Miasta Przewodniczqca radna Olga Krut-Horonziak,

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, ie otwiera

dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Radna Olga Krut-Horonziak zakwestionowala potrzebe zaciqgania kredytu na zapas, czy2by

to byla nowa praktyka w tych obszarach? i poprosila o uszczeg6lowienie potrzeby

zaciEgniQcia kredytu wedlug stanu na dzierl przedlo2enia uchwaly przez Prezydenta Miasta

oraz jakie konkretne zadania i potrzeby wskazujq na zaciqgniqcie kredytu w maksymalnej

wvsokodci.
Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska wyrazila zdziwienie stwierdzeniem Pani radnej o

nowej praktyce, poniewa2 przez wiele lat takie dzialania mialy miejsce, zaciqgany byt kredyt

dtugoterminowy do wysokosci uchwalonego deficytu. Zgodnie z ustawQ o finansach

publicznych budiet sklada siq z dochod6w wraz z przychodami oraz wydatk6w wraz z

rozchodami i te elementy musza siQ bilansowai. Je2eli planowany jest deficyt bud2etowy to
nale2y wskazai ir6dto jego pokrycia tj. z wolnych irodk6w, oszczqdno6ci lub nadwy2ek z lat

ubieglych lub poprzez zaciagniecie kredytu, innej mo2liwo6ci nie ma. Jeieli wydatki nie

zostanq zr6wnowa2one przychodami w6wczas nastqpi korekta bud2etu i zmniejszenie

wydatk6w do poziomu dochod6w i przychod6w. Srodki z dochod6w iprzychod6w nie sq

pieniEdzem znaczonym a zatem nie moina wskaza6,2e zaciqgniqty kredyt przeznaczony

bqdzie na konkretne zadanie inwestycyjne, obowiEzuje jedna zasada, i2 nie wolno zaciqgnqe

kredytu na wydatki bie2qce gdy2 nie przewiduje takiej mo2liwoici obecnie obowiqzujqca

ustawa o finansach publicznych gdyi obowiqzuje r6wnowaga w wydatkach idochodach

bieiqcych a przynajmniej wydatki nie mog4 byd wyisze ni2 dochody bieiqce. Kredyt moina

zaciqgnqi jedynie na pokrycie deficytu budietowego ina sptatg rat kredytow
przypadajqcych w roku bie2qcym z poprzednich kredyt6w' Powy2sza uchwala zostala

przedstawiona dopiero po dokonaniu rozliczeniu roku poprzedniego gdy2 przewidywano

wypracowanie wyiszej nadwy2ki bud2etowej w zwiqzku z tym bQdE wolne Srodki i nie bqdzie

takich znacznych potrzeb po2yczkowych, przy czym naleiy podkreSlii, ie pierwotna kwota

po2yczkowa planowana byla w wysokoSci 50 mln. zl' Naleiy podkreSlii, 2e praktyka jest, i2

ciqgu roku bud2etowego pozyskiwane sq dodatkowe dochody np. poprzez dofinansowanie

inwestycji prowadzonych przez samorzqd z r6inych ir6del, ale nie mo2na zalo2y( z gory' ie
miasto z pewno6ciq otrzyma te 6rodki oraz w jakiej wysoko6ci. w zwiqzku z tym nie mozna

nie zabezpieczai limitu wydatk6w, jeieli brak jest pokrycia w dochodach i przychodach

budietowych.
Radna olsa Krut-Horonziak stwierdzila, ie nie uzyskata odpowiedzi na zgloszone zapytanie.

Pani radna poprosila o wyjasnienie czy z tego kredytu bqdq konsumowane w roku bieiqcym

zobowiqzania wynikajqce z rozstrzygnied spraw toczqcych siq na drodze postQpowai

sqdowych np. dotyczy to Drogi krajowej nr 1.

Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska powt6rzyta, ie przychody i dochody nie sE

pieniqdzem znaczonym w zwiqzku z tym nie moina wskazai,2e Srodki pochodzqce z kredytu
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bqdq przeznaczone na konkretny wydatek, to, co Rada Miasta uchwalila w budiecie a

mianowicie, ie wydatki bqdq wiqksze nii dochody oznacza, ie na pokrycie r6inicy
zaciqgn iqty bqdzie kredyt.

Po zakoriczeniu dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw Chmielewski poddat
pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie zaciqgniqcia kredytu
dlugoterminowego.

W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecnoici 19 radnvch, za przvieciem uchwalv
opowiedzialo sie 3 radnvch, przv braku glos6w przeciwnvch oraz 16 glosach wstrzvmuiacvch

s!9..'

W rezultacie dokonanego gtosowania Rada Miasta nie podjqia przedmiotowej uchwaty w
zaproponowanym brzmieniu.

Uwaga: Zeodnie z art. 58 ustawv o samorzadzie eminnvm, uchwalv organ6w gminv

dotvczace zobowiazafi finansowvch, zapadaia bezwzgledna wiekszoScia gtos6w w obecnoici.
co naimniei polowv ustawowego skladu radv.

Ad. 10
Projekt uchwaty w sprawie powolania dorainej komisji ds. opracowania zaloiei dla
zadania pn. ,,Rewitalizacja kwartalu od ul. 3-go Maja do ul. Tumskiej.

Zagadnienie zostalo przedstawione przez autora projektu uchwaly radnego Krzysztofa

Kukuckiego Przewodniczqcego Klubu radnych SLD, kt6ry wyjasnit, ie przedmiotowy kwartal
znajduje siq w najstarszej czesci Miasta Wioctawek. Nale2y do bardzo zdegradowanego
obszaru miasta, kt6ry w ostatnich dziesiqcioleciach tracil na swojej atrakcyjnoSci. Samorzqd

mial ograniczone mo2liwosci zmiany tej niekorzystnej tendencji gl6wnie w wyniku
nieuregulowanej wlasno6ci nieruchomosci znajdujqcych siq w tym rejonie. W poprzednich

kadencjach uporzqdkowana zostala przestrzeri publiczna, przebudowane zostaiy bulwary,
kt6re staly siq miejscem rodzinnych spacer6w. Wprowadzono r6wnie2 nowe funkcje
poprzez rewitalizacjq budynk6w Browaru rodziny Bojariczyk6w czy budowg przystani

wioslarskiej nad Wislq. Jednak niezbqdne jest by dziatania te kontynuowac w nastepnych
latach. W 2011 r. przejQte zostaly przez Miasto Wfoctawek nieruchomoici znajdujqce siq u
zbiegu ulic 3-go Maja iTumskiej. Samorzqd zyskal przez to kolejnE moiliwoid w spos6b
istotny przyczynii siq do o2ywienia tej czesci miasta. Jest to ogromna szansa, kt6rq nale2y

optymalnie wykorzystai, dlatego konieczne jest powolanie komisji doralnej Rady Miasta ds.

opracowania zafoie6 dla zadania pn. ,,Rewitalizacja kwartalu od ul. 3-go Maja do ul.

Tumskiej", kt6ra przeprowadzi stosownq analizq izaproponuje najlepsze z punktu widzenia

spotecznoSci lokalnej propozycje zagospodarowania nieruchomoici oraz funkcji, jakq pelnii
ma w wyniku realizacji przedmiotowego zadania wskazanego w Budiecie Wloclawka na rok
2016. Ponadto Komisja przeanalizuje moiliwo6ci nabycia bqdi przejqcia nieruchomo6ci
znajdujqcych siq przy ul. Tumskiej na rzecz Miasta Wloclawek. Komisja ma pelnii funkcjq
doradczq dla Prezydenta Miasta wyznaczajqc kierunki zagospoda rowan ia tej czq5ci miasta
bez narzucania czegokolwiek. Stqd tei zaproponowana zostala 6 osobowa liczba czlonk6w



po to, aby kaidy klub radnych m6gl zaproponowai po 2 osoby do skladu komisji, bqdzie to
zr6wnowa2ona reprezentacja a zaproponowany czas pragy komisji do dnia 30 czerwca br.

zostanie optymalnie wykorzystany. Koriczqc swojq wypowiedi radny Krzysztof Kukucki
zwr6cil siq do radnych o przyjqcie uchwaly w proponowanym brzmieniu.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Przedloiony projekt uchwaly byt przedmiotem obrad Komisji Gospodarki Miejskiej iOchrony
Srodowiska, kt6ra rozpatrzyfa oraz pozytywnie zaopiniowata przedstawionE uchwalq. Opiniq
w tej sprawie przedstawif Radzie Miasta PrzewodniczEcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowat, 2e otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaty.
W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Janusz Debczvriski poinformowal, i2 Klub radnych Prawa i Sprawiedliwo6ci popiera

inicjatywq przedstawionq w projekcie uchwaly, pomimo, i2 komisja doraina bqdzie pefnid
jedynie funkcjq doradczq, niemniej jednak wesprze ona dzialania Prezydenta Miasta w
zakresie zagospodarowan ia omawianego kwartafu oraz o2ywienia tej czeici miasta nie tylko
poprzez lokalizacjq niekt6rych wydzial6w Urzedu Miasta. W imieniu Klubu radnych PIS do
prac w komisji dorainej Pan radny zglosif radnego Dariusza Jaworskiego oraz radnego
Stanistawa Krzemieniewskiego.
Radnv Damian Chelminiak w imieniu Klubu radnych SLD do skladu komisji dorainej zglosil
kandydaturq pomyslodawcy uchwaly, czyli radnego Krzysztofa Kukuckiego oraz radnego
Andrzeja Paluckiego.
Radna Ewa Szczeoariska w imieniu Klubu radnych Platformy Obywatelskiej zgtosila jednego

kandydata w osobie radnego Krystiana tuczaka.
Wszyscy zgfoszeni kandydaci wyrazili zgodq na udzial w pracach komisji dorainej. Ponadto
inicjator uchwaty wyrazil zgodq na zmianq liczby czlonk6w komisji dorainej z 6 do 5.

Z uwagi na brak innych zgfoszeri ze strony radnych do zabrania gfosu w dyskusji na temat
procedowanego punktu porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw
Chmielewski poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwafy w sprawie powolania
dorainej komisji ds. opracowania zaloie6 dla zadania pn.,,Rewitalizacja kwartatu od ul.3-go
Maja do ul. Tumskiej w skladzie: radny Dariusz Jaworski, radny Stanislaw Krzemieniewski,
radny Krzysztof Kukucki, radny Krystian tuczak oraz radny Andrzej Palucki

W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecnoSci 19 radnvch za podieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomvjlnie. orzv braku stos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch

eis
Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf,2e uchwala zostala podjeta
przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

25



Po zakoiczeniu procedowania nad ww. projektem uchwaty Przewodniczqcy Rady Miasta

radny Jaroslaw Chmielewski oglosii 5 minutowe przerwq w obradach.

Przerwo w obrodoch,

Wznowienie obrod po przerwie,

Ad.11
Projekt uchwaty zmieniajqcej uchwalq w sprawie ustalenia strefy platnego parkowania i

wysokoSci stawek oplaty za parkowanie poiazd6w samochodowych w strefie platnego

parkowania.

Projekt uchwaly przedstawila Pani Dorota cecot Dyrektor Miejskiego Zarzqdu uslug

Komunalnych i Dr6g informujqc, 2e w zwiqzku ze zmianami organizacyjnymi w jednostce

bud2etowej bqdqcej zarzqdem dr6g w rozumieniu przepisu art. 21 ust. l ustawy z dnia 21

marca 1985 r. o drogach publicznych, koniecznym stalo siq dokonanie zmian redakcyjnych w

Regulaminie strefy Ptatnego Parkowania. Rada gminy ustalajqc strefe platnego parkowania

moie wprowadzii oplaty abonamentowe lub zryczaltowane oraz zerowa stawke oplaty dla

niekt6rvch uiytkownik6w drogi. wobec faktu, i2 do zarzqdu d169 naplywajq liczne wnioski z

urzqd6w i instytucji pafistwowych i samorzqdowych z proSbq o wyraienie zgody na

umo2liwienie postoju pojazd6w w strefie platnego parkowania z zastosowaniem stawki

zerowej, a instytucje i urzqdy, o kt6rych mowa powyiej majq znaczqcy wptyw na

funkcjonowanie miasta na prawach powiatu, nadajqc mu odpowiedniq rangQ, przyczyniaiec

siq do rozwoju wloclawka, jako lokalnego centrum administracji rzqdowej i samorzadowej

stosownym jest dokonanie zmian w Regulaminie strefy Platnego Parkowania i poszerzenle

krggu podmiot6w uprawnionych do parkowania pojazd6w z zastosowaniem tzw' stawki

zerowel.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta

Przedloiony projekt uchwaty byl przedmiotem obrad Komisji Gospodarki Miejskiej i ochrony

Srodowiska, kt6ra rozpatrzyla oraz jednomySlnie pozytywnie zaopiniowala przedstawionq

uchwalq. opiniQ zaprezentowal Radzie Miasta PrzewodniczEcy Komisii radny Dariusz

Jaworski.

przewodniczacy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poinformowal, 2e otwiera

dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Jaroslaw Hupato postulowal w imieniu mieszkaric6w o wprowadzenie strefy platnego

parkowania na ul. cichej we wloclawku. Ponadto Pan radny zapytaf czy rozwazane sa

dzialania zmierzajqce do rozszerzenia strefy platnego parkowania takie na innych ulicach

znajdujEcych siQ w centrum miasta.



Dvrektor Mieiskiego Zarzadu Usiug Komunalnvch iDr6g Pani Dorota Cecot poinformowafa,

2e ustosunkuje siq do wypowiedzi Pana radnego udzielajqc pisemnych wyjaSnie6.

Po zakoficzeniu dyskusji w przedmiotowej sprawie PrzewodniczEcy Rady Miasta radny

Jaroslaw Chmielewski poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwafy zmieniajqcej

uchwalq w sprawie ustalenia strefy platnego parkowania iwysokoSci stawek optaty za

parkowanie pojazd6w samochodowych w strefie platnego parkowania.

W wvniku glosowania Orzeprowadzonego w obecnoici 18 radnVch za podieciem uchwalV

radni ooowiedzieli sie iednomvslnie. przv braku glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch

sre.

Wobec powy2szego Przewodniczacy Rady Miasta poinformowal, ie uchwala zostafa podjQta

przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zafqcznik do protokolu.

Ad. 12
Projekt uchwaty w sprawie przyznania w roku 2016 dotacji na prace konserwatorskie,

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do reiestru zabytktiw.

wprowadzenia do zagadnienia dokonafa Pani Jolanta stariczak Dyrektor wydzialu

Urbanistyki i Architektury wyja6niajac, ie przedkladany projekt uchwaly Rady Miasta

wloclawek realizowany jest w oparciu o uchwalq nr 85/x/2OO7 Rady Miasta Wtoclawek z

dnia 27 sierpnia 2007 r. w sprawie okre6lenia zasad udzielania dotacji na prace

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych

do rejestru zabytk6w z uwagi na przepisy przej6ciowe zawarte w 5 11 ust. 1 uchwaly nr

XVll/3Ll2OL6 Rady Miasta Wloclawek z dnia 25 marca 2016 r. W bie2qcym roku w
wymaganym terminie, tj. do dnia 31 marca 2016 r., wnioski o udzielenie dotacji na prace

konserwatorskie, restauratorskie iroboty budowlane przy obiekcie wpisanym do rejestru

zabytk6w zostaly zfoione przez Klasztor Franciszkan6w OFM we Wloclawku i Wyzsze

seminarium Duchowne Diecezji wtociawskiej. wnioski zostaiy rozpatrzone przez Komisjq ds.

oceny wniosk6w o udzielenie dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty

budowlane przy zabytkach wpisanych do reiestru zabytk6w, powotanq Zarzqdzeniem nr

43/2Ot3 Prezydenta Miasta Wloclawek z dnia 21 lutego 2013 r. i Zarzqdzeniem nr 51/2Q73

Prezydenta Miasta wloclawek z dnia 6 marca 2013 r. zmieniajqcym Zarzqdzenie nr 43120!3,

przed dniem wejScia w 2ycie uchwaty nr xYll/37/2ot6 Rady Miasta Wloclawek z dnia 25

marca 2016 r, w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytk6w, znaidujqcym siq na

terenie Gminy Miasto Wloclawek. Komisja po doglQbnej weryfikacji obu wniosk6w uznala,

ie spelnily one wymogi formalne i merytoryczne, okreSlone w uchwale nr 85/X/2007 Rady

Miasta wlociawek z dnia 27 sierpnia 2007 r. Klasztor ikosci6f oo. Reformat6w izesp6l

budvnk6w Wyiszego Seminarium Duchownego zaslugujq na ochronq, z uwagi na szczeg6lne

walory rozwiqza6 architektonicznych i przestrzennych, zachowane niezmienione funkcje

oraz lokalizacjq w obszarze historycznego zalozenia najstarszei czQSci miasta, wpisanej do

rejestru zabytk6w decyzjq nr 4/1560 z dnia 30 wrzeinia \957 r, Proponowane

dofinansowanie zamierzenia Klasztoru Franciszkan6w OFM we Wtoctawku w wysokojci



200 000,00 zl, polegajecego na przywr6ceniu pierwotnej kolorystyki elewacji obiektu, jako
jednego z najcenniejszych wloctawskich zabytk6w, umoiliwi odtworzenie cze(ci skladowych
zabytku w zakresie niezbqdnym dla jego zachowania. Warto wspomnied, ie planowana

inwestycja poprzedzona zostata remontem ogrodzenia wraz z bramq zespolu klasztornego
ujQtego w Gminnej Ewidencji Zabytk6w Miasta Wloclawek. Nadmienid naleiy o duiym
zaangaiowaniu Wy2szego Seminarium Duchownego Diecezji Wloclawskiej w utrzymanie i

ochronq zespolu zabytkowych obiekt6w. W latach 2010-2015 Wyisze Seminarium
Duchowne Diecezji Wloclawskiej pozyskalo z budietu Gminy Miasto Wtoctawek dotacje
celowe na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zespole

obiekt6w zabytkowych wpisanych do rejestru zabytk6w na lqcznq kwotQ 900 000,00 zl, w
tym: w 2010 r. na remont i przebudowq wnqtrz biblioteki Seminarium (skrzydlo wschodnie),

w 2014 r. na remont elewacji ceglanej skrzydla zachodniego Seminarium, natomiast w 2015
r. na remont - konserwacjq elewacji budynku frontowego (p6tnocnego) od strony
dziedzirica Seminarium. Caf kowite koszty realizacji powyiszych zadai wyniosty 7 997 470,62

zl. Wyisze Seminarium Duchowne dziqki przyznaniu dotacji w wysoko6ci 100 000,00 zf

bqdzie moglo kontynuowad w bie2qcym roku dzialania na rzecz sukcesywnego zachowania

wartoSci historycznych i architektonicznych zespolu zabytkowych budynk6w, mieszczqcych

niezmiennie od lat jedno z trzech najstarszych seminari6w w Polsce. Propozycja udzielenia

dotacji we wskazanych wyiej wysokoSciach przyczyni siQ do skutecznego wspierania i

uzupelniania pilnych, intensywnych i kompleksowych dziatafi podjqtych przez wlaicicieli
obiekt6w zabytkowych. MajEc na uwadze kreowanie naleiytego wizerunku miasta,

zapewnienie ochrony i odpowiednie utrzymanie jego najbardziej warto5ciowej substancji

zabytkowej oraz inicjowanie szeroko pojqtej akcji konserwatorskiej poprzez wspieranie i

uzupelnianie dzialari podjqtych przez wlaicicieli obiekt6w zabytkowych wpisanych do

rejestru zabytk6w, proszQ o przyjqcie uchwaly w proponowanym brzmieniu. W budiecie

miasta na 2016 r. Wysoka Rada przeznaczyla na ten cel 300 000 zl.

Ooinie Komisii stalvch Radv Miasta
Przedto2ony projekt uchwaly byl przedmiotem obrad Komisji Bud2etu, Rozwoju i Promocji

Miasta, kt6ra rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala ww. uchwatq. Opinie przedstawila

Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Olga Krut-Horonziak.

Nad projektem uchwaly procedowala takie Komisja Kultury iSportu, kt6rej pozytywnE

opiniq o powy2szym zagadnieniu przedstawit Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny

Krystian tuczak.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera

dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

Z uwagi na brak glos6w w dyskusji na temat procedowanego punktu porzqdku obrad

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddal pod glosowanie przyjQcae

projektu uchwaly w sprawie przyznania w roku 2015 dotacji na prace konserwatorskie,

restauratorskie i roboty budowlane przy zab6ku wpisanym do rejestru zabytk6w.

W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecnoici 19 radnvch za podieciem uchwalv

radni ooowiedzieli sie iednomvSlnie przv braku slos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvm sie.



Wobec powy2szego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie uchwafa zostala podjQta

przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zatqcznik do protokolu.

Ad. 13
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu

Profilaktyki i Rozwiqzywania Problem6w Alkoholowych oraz Przeciwdzialania Narkomanii

na 2016 rok.

wprowadzenia do projektu uchwaty dokonal Pan Piotr Bielicki Dyrektor wydziatu Polityki

Spolecznej i Zdrowia Publicznego informujqc, 2e w zwiqzku z otrzymanq opinia

Pefnomocnika wojewody ds. uzale2nieri Hlv iAIDS w sprawie uchwalenia Miejskiego

Programu Profilaktyki i RozwiEzywania Problem6w Alkoholowych oraz Przeciwdzialan ia

Narkomanii na 2016 rok, m6wiqcE o niezgodnosci z ustawE o wychowaniu w trzeiwosci i

przeciwdzialania alkoholizmowi zapis6w w programie dot. finansowania dodatkowych

patroli interwencyjnych prowadzonych przez strai Miejskq oraz Policjq, niezbqdne jest

dokonanie zmian w zalqczniku uchwaiy nr XIV/119/2015 Rady Miasta Wloclawek z dnia 29

grudnia 2015r. Zmiana zapis6w pozwoli na realizacjq specjalnie opracowanych przez stu2by

mundurowe program6w interwencyjno - prewencyjnych majqcych na celu ograniczenie

spoiywania oraz dystrybucji Srodk6w psychoaktywnych na terenie miasta wloctawek.

Jednoczeinie programy winny zawierai elementy edukacyjne majEce na celu podnoszenie

gwiadomoSci mieszkahc6w Wloclawka nt. skutk6w naduiywania alkoholu i innych Srodk6w

odurzajqcych.

Opinie Komisii stalvch Radv Miasta

Przedlo2ony projekt uchwaly byf przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Rodziny i opieki

Spotecznej, ktdra rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala ww uchwate' OpiniQ

przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

Komisja Porzqdku Prawnego i Publicznego r6wniei rozpatrywala przedmiotowy proiekt

uchwaty, kt6rej pozytywnE opinie przedstawil Radzie Miasta ZastQpca Przewodniczqcej

radnv Damian Chelminiak.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poinformowat, ie otwiera

dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly'

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv J6zef Mazierski stwierdzif, 2e likwidacja z dniem 31 grudnia 2013 roku lzby

Wytrzeiwiei we Wloclawku spowodowata wzmo2ony naplyw os6b nietrzeiwych na oddziat

ratunkowy szpitala Wojew6dzkiego we wlociawku, statystyka na przestrzeni lat wskazuje,

2e problem jest bardzo duiy. Dla przykladu w ciqgu 4 miesiecy bieiqcego roku sluiby

mundurowe przywiozly na oddzial szpitalny 900 os6b w stanie nietrzeiwym, w roku 2015

bylo to 2931, a w roku 2014 sfu2by mundurowe przywiozfy na szpitalny oddzial ratunkowy

3952 osobv w stanie nietrzeiwym. W zwiqzku z tym Pan radny majqc na uwadze



wczesniejsze deklaracje Prezydenta Miasta oraz Pani VJiceprezydent Miasta zapytaf, na

jakim etapie jest inicjatywa samorzqdu w zakresie zagwarantowania odpowiedniej opieki
osobom nietrzeiwym iczy w zwiqzku z tym problemem w roku bie2qcym powstanie tego

typu plac6wka na terenie miasta.
Dvrektor Wvdzialu Politvki Spolecznei iZdrowia Publiczneso Pan Piotr Bielicki odpowiadajac
na pytanie Pana radnego wyjajnil, ie trwajq intensywne prace zwiqzane z lzbq Wytrze2wien,

obecnie szuka siq rozwiqzari, kt6re uzdrowilyby sytuacjq. Wladze Miasta sq obecnie po

wstqpnych rozmowach z kierownictwem Szpitala Wojew6dzkiego, poszukuje siq 2r6det

finansowych przedsiqwziqcia. Szpital Wojew6dzki iest zainteresowany utworzeniem w

ramach prowadzonej dziatalno6ci oddzialu spelniajqcego funkcjq oddzialu detoksykacyjnego,

pefniqcego r6wniei funkcjq miejsca pobytu os6b nietrzeiwych, prowadzqcego takie
dzialania terapeutyczne wobec os6b nietrzeiwych zwlaszcza tych, kt6re wielokrotnie

trafialyby na oddziaf. Najwiqkszym problemem sq jednak Srodki finansowe gdy2 naleiy

dokonai takiego montaiu finansowego, kt6ry umo2liwi utworzenie oddziatu, natomiast

zaangaiowanie Srodk6w publicznych na ten cel z bud2etu miasta nie jest proste i oczywiste z

powodu przepis6w prawnych, kt6re ograniczajE bezpoSrednie finansowanie z budietu

samorzqdu tego rodzaju dzialalnoici, prowadzonej przez jednostkQ innego szczebla. Obecnie

wladze Miasta sq na koficowym etapie szukania formalno-prawnych rozwiqzai, kt6re

umo2liwiq uruchomienie wsp6lnymi silami takiego oddzialu przez miasto, szpital

wojew6dzki oraz inne jednostki samorzqdu terytorialnego zainteresowane tego typu

przedsiqwziqciem.

Po zakofczeniu dyskusji na temat ww. zagadnienia Przewodniczacy Rady Miasta radny

Jaroslaw chmielewski poddal pod gfosowanie przyiqcie projektu uchwaly zmieniajacej

uchwalq w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania

Problem6w Alkoholowvch oraz Przeciwdzialania Narkomanii na 2016 rok.

wobec powy2szego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e uchwala zostala podjeta

przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokofu.

Ad. 14

Projekt uchwafy w sprawie przyjqcia sprawozdania z realizacji ,,Programu wsp6lpracy

Gminy Miasto Wlocfawek z organizacjami pozarzqdowymi oraz z podmiotami, o kt6rych

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2oo3r. o dzialalnosci poi$ku publicznego i

o wolontariacie, na rok 2015".

wprowadzenia do zagadnienia dokonat Pan Piotr Bielicki Dyrektor wydziatu Polityki

Spolecznej i Zdrowia Publicznego informujEc, 2e zgodnie z art 5a ust. 3 ustawy z dnia 24

kwietnia 2003r. o dzialalnoici poiytku publicznego io wolontariacae, naklada na organ

wykonawczy jednostki samorzqdu terytorialnego obowiqzek przedloienia organowi



stanowiecemu jednostki samorzqdu terworialnego, sprawozdania z realizacji programu
wsp6tpracy z organizacjami pozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art. 3 ust.

3 ustawy za rok poprzedni. Uchwalq Rady Miasta Wloctawek Nr lll/I5/2014 z dnia 29

grudnia 2014r. zostal uchwalony ,,Program Wsp6lpracy Gminy Miasto Wloclawek z

organizacjami pozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art.3 ust.3 ustawy z

dnia 24 kwietnia 2003 r. o dziatalnoSci po2ytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2015".

Program okre6lil obszary, zasady i formy wsp6lpracy oraz zadania przewidziane do realizacji

przez organizacje pozarzqdowe i podmioty prowadzqce dzialalno66 po2ytku publicznego.

Sprawozdanie z realizacji programu wsp6lpracy za 2O!5 t. zostalo opracowane na podstawie

informacji uzyskanych od realizator6w poszcze96lnych zada6.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly byl przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Rodziny iOpieki Spolecznej, kt6ra

po dokonaniu jego analizy jednomySlnie pozytywnie zaopiniowala przedlo2one

Sprawozdanie. w imieniu Komisji opiniq w powyiszej sprawie przedstawit Radzie Miasta

Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poinformowai, 2e otwiera

dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

wobec braku zgloszefi do zabrania glosu w dyskusji, Przewodniczqcy Rady Miasta poddaf

pod glosowanie przyjQcie projektu uchwaly w sprawie przyjqcia sprawozdania z realizacji

,,Programu wsp6lpracy Gminy Miasto Wloctawek z organizacjami pozarzqdowymi oraz z

podmiotami, o kt6rych mowa w art.3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o dziatalnoSci

poigku publicznego i o wolontariacie, na rok 2015".

wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.

A zatem Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poinformowal, ie w
wyniku dokonanego gtosowania uchwala zostafa podlqta przez Radq Miasta wtoclawek w

zaproponowanym brzmieniu.

Uchwata - zaiqcznik do protokofu.

Ad. 15
Projekt uchwaly w sprawie przyjqcia sprawozdania z realizacji ,,strategii integracji i

rozwiqzywania problem6w spolecznych miasta Wloclawek na lata 2008-2015" za okres

2014-2015.

Jak wyjaSnila Dyrektor Mie.iskiego oSrodka Pomocy Rodzinie Pan Piotr Grudziriski zgodnie z

art. 18 ust. 2 pkt. 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorzqdzie gminnym, art. 12, pkt. 1l'

w zwiqzku z art. 92 ust. 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r' o samorzqdzie powiatowym, oraz

art. 16b, art. 17 ust. 1pkt. 1iart. 19 pkt 1 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy
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spolecznej gmina ipowiat sE zobowiEzane do opracowania strategii rozwiazywania
problem6w spolecznych. Dokument ten zostal zatwierdzony Uchwafq Nr 115/XXV/2008
Rady Miasta Wfoclawek z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie przyjqcia Strategii integracji i

rozwiqzywania problem6w spolecznych miasta Wtoclawka na lata 2008 - 2015. Zgodnie z

zalo2eniami Strategii koordynatorem realizacji ustalei Strategii jest Miejski Osrodek Pomocv
Rodzinie we Wtoclawku, kt6ry zobowiqzany jest do dokonywania okresowej oceny realizacji

Strategii iprzedkladania Radzie Miasta sprawozdania przynajmniej raz na dwa lata. Za okres
2072 - 2073 sprawozdanie Rada Miasta Wloclawek przyjqta w dniu 8 wrze6nia 2014r.

Uchwalq nr XLIV/84 /2014. Obecne sprawozdanie obejmuje lata 2014 - 2015. Realizacjg

Strategii przewidziano na okres 8lat. BezpoSredni nadz6r nad prawidlowym procesem

wdraiania Strategii powierzono Prezydentowi Miasta Wtoclawek, a koordynowanie i

monitorowanie Miejskiemu O6rodkowi Pomocy Rodzinie we Wfoclawku. Strategia jest

dokumentem opracowanym w celu ksztaltowania lokalnej polityki spolecznej, poprzez

wyznaczanie gl6wnych cel6w i zadai do realizacji, ukierunkowanych na poprawe Zycia

mieszkaric6w miasta. Dokument ten powstaf w oparciu o opracowanA diagnozq problem6w

spolecznych wg stanu na dzieri 3lgrudnia 2QO7 r. Gl6wnym celem Strategii jest

zintegrowanie systemu wspierania mieszkaric6w miasta, pozostajQcych w trudnej sytuacli

oraz podnoszenie standard6w, Swiadczonych na ich rzec2 idostosowanych do ich potrzeb,

uslug spotecznych. Zaloienia zawarte w Strategii majq na wzglqdzie bezpieczefstwo socjalne

os6b irodzin, opiekq nad dzieimi pozbawionymi opieki rodzicielskiej, a takie aktywizacje i

integracjq spoieczno6ci lokalnych. Gl6wnymi adresatami ipodmiotami Strategii sa

mieszkaficy Miasta Wloctawek. Om6wione w Strategii dziatania realizowane byiy przede

wszystkim przez MOPR iodpowiednie wydzialy UrzQdu Miasta Wloclawek oraz jednostki

organizacyjne samorzqdowego systemu pomocy spolecznej przy wsp6ludziale organizacji

pozarzqdowych. Programy i projekty wdra2ane przez podmioty, realizujqce zalo2enia

Strategii, zwiqkszyly r6wnoSi szans w dostqpie do podstawowych uslug, w szczeg6lno6ci

osobom ze Srodowisk dysfunkcyjnych i nara2onych na wykluczenie spoleczne. Sprawozdanie

z realizacji Strategii Integracji i Rozwiqzywania Problem6w Spofecznych za okres 2014 - 2015

stanowi prezentacjq projekt6w idzialari, podejmowanych w celu realizacji przyjqtych zada6

wraz ze wskazaniem ich realizator6w, ir6del finansowania oraz wysokojci poniesionych

naklad6w. Przyjqta przez Radq Miasta Wloclawek Strategia stanowila dokument bazowy,

w odniesieniu, do kt6rego konstruowane byly lokalne programy profilaktyczne i naprawcze

oraz projekty z zakresu polityki spolecznej. Zaloiono stworzenie zintegrowanego, w miarq

sp6jnego iskutecznego systemu wsparcia instytucjonalnego, gwarantujecego zaspokaianie

r6inorodnych potrzeb i oczekiwafi, uruchamianego w wypadku pojawienia siq konkretnych
problem6w spolecznych lub w6wczas, gdy jednostka lub grupa znajdzie siq w trudnej
sytuacji zyciowej, kt6rej przezwyciq2enie wykracza poza jej wiasne 6rodki, mo2liwosci i

uprawnienia. Strategia posluiyla r6wniei do stworzenia warunk6w, sprzyjajqcych

ksztaltowaniu spoleczefistwa zintegrowanego. Osiqgniqciu powyiszych zamierzefi, ujqtych

w ramach celu strategicznego, posluiyly zadania dq2qce do realizacji poszczeg6lnych cel6w

szczeg6towych. W realizacjq zapis6w programowych Strategii wpisuje siq szereg programow

skierowanych do mieszkaric6w miasta a mianowicie, corocznie opracowywany iuchwalany

,,Miejski Program Profilaktyki iRozwiqzywania Problem6w Alkoholowych oraz

Przeciwdziala nia Narkomanii", ,,Program wsp6lpracy Gminy Miasta Wfoclawek

z organizacjami pozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art 3 ust. 3 ustawy z

dnia 24 kwietnia 2003 r. o dziaialnoici poiytku publicznego io wolontariacie", czy programy



wieloletnie: ,,Mie.iski Program Rozwiqzywania Problemu itagodzenia Skutk6w Bezdomno5ci

na lata 2011 - 2015" , ,,Regulamin udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym
dla uczni6w zamieszkafych na terenie Gminy Miasto Wfoclawek", ,,Miejski Program
Przeciwdziatan ia Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011
- 2075",,,Program Zapobiegania PrzestQpczo3ci oraz Ochrony Bezpieczefstwa Obywateli i

Porzqdku Publicznego dla Miasta Wloclawek i Powiatu Wtocfawskiego na lata 2012 -2075",
,,Program Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Gminy Miasto Wlocfawek na lata 2012 -
2Q75", ,,Program Wspierania Rodziny i Rozwoju Pieczy Zastepczej w Gminie Miasto
Wiociawek na lata 2013 - 2oL5", a tak2e programy realizowane ze irodk6w Europejskiego

Funduszu Spolecznego ,,Aktywna Integracja" - Projekt Konkursowy MOPR Wioctawek
(realizowany w latach 2O74-2OL5\,,,Jeste5my Aktywni", ,,SOS - Szansa - Odwaga - Sukces",

Partnerski program ,,Nasza szansa" realizowany wsp6lnie z Caritas Diecezji Wtoclawskiej.

Realizacja cel6w przyjqtych w ramach Strategii opierala sig na zalo2eniu odejScia od modelu
pomocy spolecznej, w kt6rej podstawowq funkcjq byio udzielanie wsparcia finansowego, do

modelu nastawionego na wzmocnienie os6b i rodzin wymagajqcych wsparcia w

rozwiqzywaniu problem6w. Byfo to moiliwe, miqdzy innymi, dziqki zwiqkszeniu dostepu do

162nego rodzaju poradnictwa, wtym prawnego i psychologicznego oraz terapii, a takie
dziqki wprowadzaniu nowych metod pracy socjalnej. Na sytuacje spotecznq ludnoSci

lokalnej, w gl6wnej mierze, wptywa poziom bezrobocia, stanowiecy przede wszystkim o

moiliwoiciach finansowych rodziny. Dlatego tak wa2ne jest uruchamianie aktywnych form
wsparcia w zakresie reintegracji spotecznej i zawodowej os6b irodzin dotknietych tym

zjawiskiem, a takie budowanie modelu pomocy spolecznej, nastawionego na wzmocnienie
postaw aktywnych oraz wspieranie os6b i rodzin, zwracajqcych siQ o pomoc

w rozwiqzywaniu problem6w. Szczeg6lnie istotne jest tu dziaianie na rzecz zmiany sposobu

my(lenia beneficjent6w pomocy spotecznej tak, aby odczuwali, jako konieczne ioczywiste
przyjmowanie odpowiedzialnoici za siebie idokonywane przez siebie wybory. Wymaga to
swoistej edukacji dla osiqgania odpowiedniego poziomu aktywnego radzenia sobie z

rzeczywistoiciq, umiejqtno6ci wlqczania siq w 2ycie spoleczne, umiejqtno6ci ,,bycia

obywatelem" a nie ,,klientem". Moiliwe jest to dziQki rozwojowi r62nego rodzaju uslug dla

r6inych grup beneficjent6w, tj. poradnictwa prawnego, psychologicznego, terapii i

wyspecjalizowanej pracy socjalnej, w tym pomoc asystenta rodziny. Praca socjalna stanowi

istotny element pomocy spotecznej w dobie poglqbiajqcego siq deficytu nie tylko

finansowego, ale r6wniei aksjologicznego - to wtainie ta forma profesjonalnej aktywno5ci

siuib spolecznych, nabiera szcze96lnego znaczenia. Realizacja dzialari zapisanych w Strategii

finansowana byla ze Srodk6w wlasnych miasta, dotacji bud2etu pafstwa na realizacjq zadah

statutowych MOPR, ze 6rodk6w PFRON, ze Srodk6w Europejskiego Funduszu spotecznego

pozyskanych na dzialania w ramach program6w iprojekt6w oraz ze Srodk6w wlasnych

organizacji pozarzqdowych. Informacja o wysoko6ci poniesionych koszt6w realizac.ii dzialai
podejmowanych przez organizacje pozarzqdowe jest niepelna, poniewai nie wszystkie

podmioty udzielily informacji w tym zakresie.

Ooinia Komisii statei Radv Miasta
Projekt uchwaty rozpatrzyla oraz jednomy6lnie pozwywnie zaopiniowala Komisja Zdrowia,

Rodziny i opieki spotecznej. w imieniu komisji opiniq w powyiszej sprawie przedstawil

radnym Przewodniczacy Komisji radny Tomasz Nagala.
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Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

W dvskusii udzial wzieli:
Radna Ewa Szczepadska nawiqzujqc do omawianego zagadnienia zlo2yfa wniosek, aby w
latach nastQpnych utworzony zostal oSrodek informacji poradnictwa specjalistycznego dla
os6b niepelnosprawnych, zgodnie ze wskalnikiem realizacji cel6w szczeg6lowych zawartych
w Strategii integracji i rozwiqzywania problem6w spolecznych miasta Wtociawek. Jak

wyjaSnila Pani radna wyja5nila, ie tego typu o6rodek poradnictwa specja listycznego
funkcjonowal w latach minionych, obecnie nie ma tego rodzaju plac6wki a potrzeby w tej
kwestii pozostaly.

Dvrektor Mieiskieso ogrodka Pomocv Rodzinie Pan Piotr Grudzidski odnoszac siQ do
wypowiedzi Pani radnej wyjainil, ie MOPR koriczy prace zwiqzane ze Strategia
rozwiqzywania problem6w spolecznych na kolejne lata, zakoriczone zostaiy konsultacje
spoteczne, lecz zdaniem Pana Dyrektora jest jeszcze mo2liwoid wpisania wniosku
zgfoszonego przez Paniq radnE do Strategii.

Po wyczerpania glos6w w dyskusji zgodnie z procedurq Przewodniczqcy Rady Miasta radny
Jarostaw Chmielewski przed przystqpieniem do dalszego procedowania nad projektem
uchwaty poddal pod glosowanie wniosek zgtoszony przez radnq Paniq Ewq Szczepaiskq o

utworzenie oSrodka informacji poradnictwa specjalistycznego dla os6b n iepelnosprawnych,
zgodnie ze wskainikiem realizacji cel6w szczeg6towych zawartych w Strategii integracji i

rozwiqzywania problem6w spolecznych miasta Wloclawek.
W wvniku stosowania przeprowadzonego w obecnoici 16 radnvch za zgloszonvm wnioskiem
radni opowiedzieli sie iednomvSlnie. glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie
stwierdzono.
Wobec powy2szego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, Rada Miasta podjqla

wniosek, kt6ry zostanie przekazany Prezydentowi Miasta.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gtosowanie przyjqcie projektu uchwaly
w sprawie przyjqcia Sprawozdania z realizacji ,,Strategii integracji i rozwiqzywania
probfem6w spotecznych miasta Wtoclawek na lata 2008-2015" 2a okres 2Ot4-2015.

W wvniku glosowania przeorowadzonego w obecnoici 15 radnvch za orzvieciem ww.
proiektu uchwalv radni ooowiedzieli sie iednomvilnie. Glos6w przeciwnvch oraz
wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.
A zatem Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw Chmielewski poinformowaf, ie w
wyniku dokonanego gtosowania uchwala zostata podjeta przez Radq Miasta Wloclawek w
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zatqcznik do protokolu.

Ad. 16
Projekt uchwaty w sprawie przyjqcia Gminnego Programu Przeciwdzialania Przemocy w
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Miasta Wloclawek na lata 2015 -
2020.



Jak wyja5nil Pan Piotr Grudzifiski Dyrektor Miejskiego Oirodka Pomocy Rodzinie, Gminny
Program Przeciwdzialan ia Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla
Miasta Wloctawek na lata 2016-2020 jest kontynuacjq dzialaf podjqtych w ramach realizacji
programu na lata 2011-2015. lstotnym elementem Programu jest koordynacja dzialafi
podejmowanych przez miasto na rzecz os6b doSwiadczajqcych przemocy oraz sprawc6w
przemocy. Podejmowane dotychczas dziatania potwierdzajq ich skutecznodi zar6wno w
sferze udzielania profesjonalnej pomocy, jak r6wnie2 w sferze dzialari prewencyjnych.

Podstawq programu stanowi podejScie interdyscyplinarne, zgodnie, z kt6rym wszelkie
dzialania na rzecz pomocy rodzinie powinny byi planowane i wdraiane przez specjalist6w z

r6inych dziedzin, bqdqcych przedstawicielami r62nych instytucji iorganizacji. Zmniejszenie
rozmiar6w przemocy w polskich rodzinach ipomaganie ofiarom jest nadrzqdnym celem,
kt6ry powinien lqczyi dzialania sektora publicznego i organizacji pozarzqdowych. Stworzenie
Gminnego Programu Przeciwdzialania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w
Rodzinie dla Miasta Wtoctawek na lata 2016 - 2020 wynika z zapis6w Ustawy o
przeciwdziala niu przemocy w rodzinie z dnia 29 lipca 2005 r. zgodnie, z kt6rq do zadai
wlasnych gminy naleiy opracowanie i realizacja gminnego programu przeciwdziala nia

przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie. Program skierowany jest nie
tylko do instytucji i organizacji pozarzqdowych dzialajqcych na terenie miasta na rzecz
przeciwdzialania przemocv w rodzinie, ale tak2e do lokalnej spolecznosci miasta Wloctawek,
w szczeg6lnoSci do os6b uwikfanych w przemoc. Zadaniem Programu jest ograniczenie skali
problemu i skutk6w przemocy domowej oraz zmiana funkcjonujqcych w Swiadomo5ci
spolecznej mit6w i stereotyp6w na temat przemocy w rodzinie, szczeg6lnie tych, kt6re
slu2q, jako argument do stosowania przemocy lub tei do jej usprawiedliwiania, ukrywania
czy bagatelizowania. Opracowanie Programu poprzedzone zostaio rozpoznaniem skali
zjawiska przemocy domowej we Wioclawku przygotowanym na podstawie danych
przedstawionych przez: Wydzial Edukacji iRozwoju Spolecznego Urzqdu Miasta, Miejski
O5rodek Pomocy Rodzinie, Komendq MiejskE Policji, Prokuraturq Rejonowq, Sed Rejonowy i

inne instytucje. Podczas prac nad Programem zidentyfikowano potrzeby izasoby, slabe i

mocne strony oraz szanse izagro2enia w obszarze przeciwdzialania przemocy w rodzinie we
Wioclawku. Analiza SWOT pozwolila wyznaczyd cele i zadania programu adekwatne do
lokalnych potrzeb mieszkaric6w miasta Wloctawek. Proponowane przedsiqwziQcia majq
charakter dlugofalowy. Dzialania obejmujq lata 2016-2020; w miarq potrzeb i sytuacji
spolecznej mogq ulegai zmianom iudoskonaleniom. Program jest sp6jny z kierunkami
dzialai przyjqtymi w: Krajowym Programie Przeciwdzialan ia Przemocy w Rodzinie na lata
2OL4-2020, Programie oddzialywai korekcyjno-ed ukacyjnych dla os6b stosujacych przemoc
w rodzinie dla Miasta Wtoclawek na lata 2015 - 2020, Strategii integracji i rozwiqzywania
problem6w spolecznych miasta Wloclawka na lata 2008-2015, Programie wspierania
rodziny i rozwoju pieczy zastepczej w Gminie Miasto Wtocfawek na lata 2013 - 2015
Miejskim Programie Profilaktyki i Rozwiqzywania Problem6w Alkoholowych oraz
Przeciwdziafania Narkomanii na 2016 r. Gt6wnym celem programu jest dEienie do
ograniczania skali iskutk6w przemocy domowej na terenie miasta Wloclawek. Program
zaklada podejmowanie dziatah chroniqcych ofiary przemocy, jak te2 edukacjq os6b
stosujqcych przemoc przez stuiby iinstytucje publiczne oraz organizacje pozarzqdowe. W
programie zawarto podstawowe informacje dotyczqce zjawiska przemocy w rodzinie,
istotne przy planowaniu dzialad w zakresie zapobiegania izwalczania przemocy. Cele i

zadania programu, a takZe 2r6dla jego finansowania zostaly sformuiowane na poziomie



og6lnym, umo2liwiajQcym ich rozwiniqcie i uszczeg6towien ie, adekwatnie do aktualnych
potrzeb lokalnych. Zakladajqc, ie program bqdzie stanowil wsp6lny plan dzialaf instytucji i

organizacji zobowiqzanych do podejmowania dziatafi na rzecz zapobiegania izwalczania
przemocy w rodzinie, w6wczas przyczyni siq on do usprawnienia lokalnego systemu
przeciwdzialania przemocy oraz ograniczenia zjawiska przemocy, a tym samym poprawy
kondycji wloclawskich rodzin.

Opinie Komisii stalvch Radv Miasta
Projekt uchwaly rozpatrzyta oraz jednomy(lnie pozytywnie zaopiniowala Komisja Zdrowia,
Rodziny i Opieki Spolecznej. W imieniu Komisji opiniq w powyiszej sprawie przedstawil
radnym Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowat, 2e otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaty.

Wobec braku zgloszei do zabrania glosu w dyskusji, Przewodniczqcy Rady Miasta poddal
pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie przyjqcia Gminnego Programu
Przeciwdzialania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Miasta

Wloclawek na lata 2016 - 2020.

W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecnojci 18 radnvch za podieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomv6lnie. glos6w wstrzvmuiacvch sie oraz orzeciwnvch nie

stwierdzono.
W rezultacie dokonanego glosowania Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw
Chmielewski poinformowaf, ie uchwala zostala podjQta przez Radq Miasta Wloclawek w
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zat4cznik do protokolu.

Ad. 17
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie utworzenia jednostki budietowej pod
nazwq Srodowiskowy Dom Samopomocy we wlocfawku,

Wprowadzenia do projektu uchwaly dokonala Pani Elibieta Rutkowska Dyrektor
Srodowiskowego Domu Samopomocy informujqc, 2e plac6wka ta zostala utworzona we

Wloclawku z dniem l stycznia 2013 r. na mocy uchwaiy Nr XXVI/196/2012 Rady Miasta
Wloclawek z dnia 29 paidziernika 2O!2 r., jako jednostka budietowa Gminy Miasto
Wloclawek. Plac6wka zapewnia wsparcie i rehabilitacjg psychiatrycznE dla 40 os6b z

zaburzeniami psychicznymi. Jest mocnym isprawdzonym ogniwem oparcia spotecznego, a

na usfugi Swiadczone osobom przewlekle psychicznie chorym istnieje bardzo duie
zapotrzebowanie - od stycznia 2014 r. wszystkie miejsca w plac6wce sa wykorzystane, a w
Miejskim O6rodku Pomocy Rodzinie we Wfoctawku, kt6ry w procesie administracyjnym
wydaje decyzje kierujqce do SDS, utworzona zostafa lista os6b oczekujacych za skierowanie
do SDS. Pomimo intensywnej i wielopfaszczyznowej dzialalnoSci Srodowiskowego Domu
Samopomocy, osoby z zaburzeniami psychicznymi we Wfocfawku wciai znajdujQ siQ w
trudnej sytuacji iyciowej i spoiecznej. Mimo istniejqcej sieci poradnictwa i lecznictwa



psychiatrycznego, najstabszym elementem jest dziaialnoii aktywizujQca, wspomagajqca i

socjalizujqca Srodowisko chorych. Dlatego wa2ne jest tworzenie warunk6w do spotkaf z

osobami maj4cymi podobne problemy ido(wiadczenie iyciowe oraz takie zorganizowane
wsparcie, aby osoby przewlekle chorujqce psychicznie ponownie uwierzyly we wlasne siiy i

mo2liwoii dokonywanie pozytywnych zmian we wlasnym iyciu. Dlatego tei Srodowiskowy
Dom Samopomocy we Wloclawku podjqt inicjatywg majaca na celu rozszerzenie sieci
oparcia spotecznego na rzecz os6b z zaburzeniami psychicznymi poprzez utworzenie w
strukturze SDS Xlubu Samopomocy ,,Rozumiem iwspieram", kt6ry bytby uprawniony do
otrzymywania dotacji ze Srodk6w budietu paistwa. Inicjatywa ta wymaga jednak zmian
obecnie obowiQzujqcego Statutu SDS w zakresie umoiliwiajqcym utworzenie wspomnianego
Klubu Samopomocy. Wobec powyiszego podjecie proponowanej Uchwaly zmieniajqcej
uchwalq w sprawie utworzenia jednostki budietowej. pod nazwq Srodowiskowy Dom

Samopomocy we Wloclawku jest zasadne.

Opinia komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly byt przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Rodziny iOpieki Spolecznej, kt6ra
rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowafa powy2szE uchwalq. Opinie w tej sprawie
przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowat, ie otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

Wobec braku zgtosze6 do zabrania glosu w dyskusji, Przewodniczqcy Rady Miasta poddal
pod gtosowanie przyjqcie projektu uchwaly zmieniajacej uchwafQ w sprawie utworzenia
jednostki budietowej pod nazwE Srodowiskowy Dom Samopomocy we Wloclawku.

W wvniku slosowania przeprowadzonego w obecno6ci 18 radnvch za podieciem uchwalv
radni ooowiedzieli sie iednomv6lnie. glos6w wstrzvmuiacvch sie oraz przeciwnvch nie
stwierdzono.
W rezultacie dokonanego glosowania Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw
Chmielewski poinformowal, ie uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta Wloclawek w
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Ad. 18
Projekt uchwaly w sprawie okreSlenia kryteri6w obowiqzujecych w pierwszym
etapie postepowania rekrutacyjnego na wolne miejsca w Bursie Szkolnej nr 2 w Zespole
Plac6wek nr 1we Wlocfawku, ul. Mechanik6w 1 prowadzonej przez Gmine Miasto
Wlocfawek, przyznania im okre6lonej liczby punkt6w oraz okreilenia niezbqdnych
dokument6w potwierdzajacych ich spelnienie.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonala Dyrektor Wydziatu Edukacji Pani Agnieszka
Biatopiotrowicz, kt6ra wyjasnila, ie obowiqzek ustalenia kryteri6w i punktacji oraz
niezbqdnych dokument6w, potwierdzajacych spelnienie tych kryteri6w, w postqpowaniu
rekrutacyjnym do publicznych plac6wek zapewniajqcych opieke iwychowanie uczniom w
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okresie pobierania nauki poza miejscem stalego zamieszkania, tj. burs szkolnych wynika
z art. 20p ust. l pkt 3 iust.3 ustawy z dnia 7 wrze6nia 1991r. o systemie oswiaty W mysl
art. 20p wy2ej wymienionej ustawy w pierwszym etapie postepowania rekrutacyjnego na

wolne miejsca do burs szkolnych przyjmuje siq kandydat6w spelniajecych fEcznie
nastepujEce kryteria:

W przypadku kandydata niepelnoletniego:
a) wielodzietnoSd rodziny kandydata,
b) n iepelnosprawnodi kandydata,
c) n iepetnosprawno6d jednego z rodzic6w kandydata,
d) n iepelnosprawno56 obojga rodzic6w kandydata,
e) niepelnosprawnoii rodzeistwa kandydata,
f) samotne wychowywanie kandydata w rodzinie,
g)objqcie kandydata pieczQ zastQpcza.

W przypadku kandydata petnoletniego:
a) wielodzietno6d rodziny kandydata,
b) n iepelnosprawnodi kandydata,
c) n iepelnosprawnoii dziecka kandydata,
d) niepefnosprawno6i innej osoby bliskiej, nad kt6rq kandydata sprawuje opieke,
e) samotne wychowywanie dziecka przez kandydata.
Kryteria okreSlone przez organ prowadzqcy.

Przepis art. 20p ust. 3 ustawy o systemie ogwiaty zobowiqzuje organ prowadzqcy takie
do okre6lenia liczby punkt6w. Kryteria okreSlone w ustawie o systemie oswiaty muszq

mied jednakowq warto6i. W przypadku kryteri6w okre5lonych przez organ prowadzqcy
liczba punkt6w nie moie byi wy2sza ni2 najni2sza liczba punkt6w przyznana za jedno z

kryteri6w ustawowych. Kryteria, o kt6rych mowa w punkcie 2 uzasadnienia oraz wykaz

niezbqdnych dokument6w, potwierdzajEcych spelnianie tychie kryteri6w zostaly ustalone w
porozumieniu z dyrektorem Bursy Szkolnej nr 2 w Zespole Plac6wek nr 1we Wtoclawku.

Opinia komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly byt przedmiotem obrad Komisji Edukacji Rady Miasta, kt6ra po rozpatrzeniu
przedmiotowego zagadnienia udzielila pozytywnej opinii o ww. projekcie uchwaly. Opiniq w
tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Zastepca PrzewodniczQcej Komisji Edukacji radny
Jaroslaw Huoato.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

Wobec braku zgfoszeri do dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw Chmielewski
poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie okre6lenia kryteri6w
obowiqzujqcych w pierwszym etapie postepowania rekrutacyjnego na wolne miejsca w
Bursie Szkolnej nr 2 w Zespole Plac6wek nr 1we Wloclawku, ul. Mechanik6w 1 prowadzonej
przez Gminq Miasto Wloclawek, przyznania im okre6lonej liczby punkt6w oraz okreilenia
niezbqdnych doku ment6w potwierdzajEcych ich spetnienie.
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W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecnoici 18 radnvch za oodieciem uchwafv
radni opowiedzieli sie iednomv6lnie, glos6w wstrzvmuiacvch sie oraz przeciwnvch nie
stwierdzono.
W rezultacie dokonanego gtosowania
Chmielewski poinformowat, 2e uchwata
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zatqcznik do protokolu.

Ad. 19
Projekt uchwaly w sprawie okrejlenia warunk6w, form i zakresu jednorazowego

stypendium Prezydenta Miasta Wlocfawek dla uzdolnionych uczni6w szk6l z terenu
miasta Wloclawek.

Wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwaly dokonala Dyrektor Wydzialu Edukacji

Pani Agnieszka Bialopiotrowicz wyjaSniajAc, 2e uchwalq w sprawie okre5lenia szczeg6fowych
warunk6w, form i zakresu przyznania stypendium Prezydenta Miasta Wloclawek dla
uzdolnionych uczni6w z terenu miasta Wloclawek podejmuje siq w zwiqzku z przyjqciem

Programu wspierania edukacji uzdolnionych uczni6w z terenu miasta Wtoclawek.
Prezentowane w uchwale szczeg6lowe warunki, forma i zakres stypendium Prezydenta
Miasta Wlocfawek majq na celu przyjqcie zasad jego przyznawania dla najzdolniejszych
uczni6w szk6l podstawowych, gimnazj6w i szk6t ponadgimnazja Inych z terenu miasta
Wtoclawek. Uchwala przewiduje przyznawanie stypendium uczniom za wybitne osiqgniqcia
w nauce oraz wysokie lokaty w olimpiadach i konkursach przedmiotowych. Stypendium jest
nie zale2ne od sytuacji materialnej ucznia, nie jest pomocq socjalnq, a ma charakter jedynie
motywacyjny. Projekt niniejszej uchwaly wprowadza stypendium stanowiace narzqdzie,
poprzez kt6re wspierani sq uzdolnione dzieci imlodziei ima na celu zachqcanie wszystkich
uczni6w do nauki. Stypendium jest wyr6inieniem indywidualnym dla uczni6w, kt6rych
zdolnoSci izainteresowania wykraczajq poza program szkolny ikt6rzy mogq siq poszczycii

znaczQcymi osiqgniqciami naukowymi i artystycznymi. Promowanie mlodych uzdolnionych
mieszkahc6w Wloclawka sprawdza siq, stuiy lokalnej spolecznoSci, oiywia pozytywnQ

rywalizacjq, sprzyja rozwijaniu uzdolniei i zainteresowa6.

Opinia komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaiy byl przedmiotem obrad Komisji Edukacji, kt6ra po rozpatrzeniu
przedmiotowego zagadnienia wyrazila pozytywnQ opiniq o uchwale. Opiniq w tej sprawie
przedstawit Radzie Miasta Zastqpca Przewodniczqcej Komisji radny Jaroslaw Hupafo.

PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaty.

W dvskusii udzial wzieli:
Radna Asnieszka Chmielewska dziqkujqc za zainicjowanie uchwaly przez Wladze Miasta
stwierdzila, 2e dziQki zmianom zaproponowanym w omawianej uchwale bQdq takie

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw
zostafa podjqta przez Radq Miasta Wloclawek w
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docenieni uczniowie szk6l zawodowych ksztalcqcy siq w technikach, biorqc udzial w
konkursach, kt6re nie zwalniajq z egzaminu maturalnego a takie egzaminu
potwierdzajEcego kwalifikacje zawodowe i osiqgajq wysokie notowania. Zatem jest to
promowanie i docenienie ksztalcenia zawodowego w technikach,
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw Chmielewski stwierdzit, ie wiele postulat6w
zawartych w procedowanej uchwale zainicjowala radna Joanna Borowiak obecnie Postanka

na Sejm RP, dlatego zadowolenie budzi procedowanie nad uchwalq.

Po zakoficzeniu dyskusji, Przewodniczqcy Rady Miasta poddaf pod glosowanie przyjecie
projektu uchwaly w sprawie okre6lenia warunk6w, form i zakresu jednorazowego

stypendium Prezydenta Miasta Wloclawek dla uzdolnionych uczni6w szk6l z terenu miasta
Wtociawek.

W wvniku elosowania orzeorowadzoneeo w obecno6ci 18 radnvch za podieciem uchwalv
radni ooowiedzieli sie iednomvSlnie przv braku glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch
sre.

W zwiEzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie uchwala zostala
podjqta przez Rade Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwata - zalqcznik do protokolu.

Ad.20
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwafe w sprawie uchwalenia budietu miasta Wfoclawek
na 2016 rok.

Wprowadzenia do projektu uchwaly dokonala Pani Janina Radzikowska Skarbnik Miasta
wyjadniajqc, te w toku wykonywania budietu zachodzi koniecznodi dokonania zmian
w bud2ecie w zwiqzku z otrzymanymi decyzjami oraz niezbqdnymi przeniesieniami na

wnioski dysponent6w bud2etu miasta.
Jak poinformowala Skarbnika Miasta Pani Janina Radzikowska proponuje siq dokonanie
zwiqkszenia dochod6w Straiy Miejskie.i z tytulu otrzvmanych darowizn o kwotQ L4.5OO zl z
przeznaczeniem na wydatki zwiazane z zadaniami na rzecz porzqdku i bezpieczefstwa
publicznego. Proponuje sie tak2e dokonanie zwiqkszenia dochod6w o kwotq 7.676.410 zt,
wynikajqcq z czqdciowego rozliczenia wydatk6w niewygasajqcych, w zwiqzku z odstEpieniem
od umowy z dotychczasowym wykonawcq Przedszkola Publicznego Nr 30. Ponadto
wnioskuje siq o dokonanie zmian dotyczqcych zwiqkszenia dochod6w o lqcznq kwotq 15.553

zl, stanowiacych Srodki z Funduszu Prewencyjnego PZU SA, zwiqkszenia dochod6w o kwotq
1.000 zl stanowiace Srodki z Wojew6dzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki
Wodnej na zakup nagr6d dla laureat6w konkursu pn.,,W Swiecie ptak6w" organizowanego
przez Szkotq Podstawowq Nr 3, zwiqkszenia dochod6w o lqcznq kwotq 1.702 zl, w tym: o
kwotq 560 zl stanowiqcych zwrot Srodk6w za zniszczone podreczniki, o kwotq 950 zl z tytufu
realizacji zajqd z wczesnoszkolnego wspomagania rozwoju dzieci i o kwote 192 zf z tytulu
zwrotu kaucji za pojemniki do 6rodk6w czysto6ci. Zgodnie z decyzjq Wojewody Kujawsko -
Pomorskiego dokonuje siq zmian w ramach dochod6w stanowiqcych Srodki z bud2etu
panstwa na realizacjq zadaf wlasnych w zakresie wychowania przedszkolnego, w tym -
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zwiQkszenia Srodk6w o kwote 311.000 zl w rozdz. 80103 - Oddzialy przedszkolne
w szkotach podstawowych, zwiqkszenia dochod6w o kwotq 62.400 zl stanowiqcych wpiywy
z innych gmin za dzieci uczeszczajace do przedszkoli na terenie miasta Wloclawek. Kwota
stanowi wykonanie dochod6w ponad plan za I kwartal br. Proponuje siQ wprowadzenie do
budietu dochod6w w kwocie 33.382 zt stanowiqcych irodki z Wojew6dzkiego Funduszu

Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej z przeznaczeniem na usuwanie wyrob6w
zawierajqcych azbest. Proponuje siq dokonanie zwiqkszenia wydatk6w bie2qcych o kwotq
319.310 zl celem zabezpieczenia irodk6w na Swiadczenie dla Gminy Miasto Wtoclawek
ustug doradczych w zakresie wskazania i przygotowania spraw do prowadzenia w ramach
zastqpstwa procesowego przed organami podatkowymi oraz sQdami administracyjnymi
zwiqzanych z rozliczeniami podatku VAT. W zwiqzku z osiEgniqtymi przez Straz Miejska
dochodami z tytutu darowizn proponuje siQ dokonanie, zgodnie z wolA darczyfic6w,
zwiqkszenia wydatk6w bieiqcych o lacznE kwote 14.500 zl. Proponuje siq zwiqkszenie
planowanych Srodk6w na zadaniu pn. ,,Budowa budynku Przedszkola Publicznego nr 30 wraz
z zagospodarowaniem terenu" o kwote L.676,4tO zl, niewykorzystanq w ramach Srodk6w
niewygasajqcych z kofcem 2015 r. Planuje siq wylonienie nowego wykonawcy rob6t
budowlanych, w celu zako6czenia inwestycji. Warto6d zadania nie ulega zmianie a tak2e
wnioskuje siq o zwiqkszenie planowanych Srodk6w na zadaniu pn.,,Zabezpieczenie obiektu
Zespofu Szk6l Technicznych przed wodq gruntowa i wilgociq" o kwotq 60.000 zt. Planowana
wartosi wydatk6w na zadaniu w roku bie2qcym po zmianach wynosi 510.000 zf. Wartoii
zadania wzrasta o powy2szq kwotq w celu wykonania rob6t dodatkowych. Zwiqkszenie
proponuje siq pokryd Srodkami z zadania pn.,,Budowa segmentu 2ywieniowego dla Zespolu
Szk6l nr 3". Proponuje sig dokonanie zwigkszenia wydatk6w o kwotg 10.050 zl celem
zabezpieczenia Srodk6w na dofinansowanie dzialalnoSci warsztat6w terapii zajgciowej, w
zwiqzku ze wzrostem koszt6w utrzymania I uczestnika warsztat6w.
Wnioskuje siq ponadto o dokonanie zmian dotyczqcych. zwiqkszenia wydatk6w bie2qcych
Miejskiego Zarzqdu Uslug Komunalnych iDr6g o kwotq 45.120 zf celem zabezpieczenia
Srodk6w z przeznaczeniem na pokrycie koszt6w dzialalnoici tzw. ,,Brygady Lotnej" oraz
zwiqkszenia wydatk6w bie2qcych o kwote 33.382 zl z przeznaczeniem na usuwanie wyrob6w
zawierajqcych azbest. Na wniosek Dyrektora Przedszkola Nr 22 w ramach dochod6w
proponuje siq zwiqkszenie w 5 0960 na kwote 199 zt w zwiqzku z otrzymaniem darowizny od
Torufiskiego Stowarzyszenia Pomocy Szkole. W ramach wydatk6w zwiqkszono 5 4240 o
powyiszq kwotQ z przeznaczeniem na zakup pomocy dydaktycznych dla dzieci w
przedszkolu. Na wniosek Dyrektora lll Liceum Og6lnoksztalcqcego w ramach dochod6w
proponuje sie zwiQkszenie w I0970 na kwotq 5 000 zl z tytulu otrzymanych 6rodk6w za

reklamq,,ANWlL" podczas konkursu chemicznego.
W ramach wydatk6w zwiqkszono o kwotq 5 000 zl na zakup nagr6d konkursowych izakup
stolu do pracowni chemicznej oraz o kwotq 1000 zl na zakup pomocy dydaktycznych do
pracowni chemicznej. Na wniosek Dyrektora Zespolu Szk6f Ekonomicznych w ramach
dochod6w proponuje siq zwiekszenie w kwocie 775O zt z tytulu wptywu za wynajem
pomieszczeri szkolnych. Na wniosek Dyrektora Centrum Ksztalcenia Zawodowego i

Ustawicznego w ramach dochod6w proponuje siq zwiqkszenie o kwotq 2 500 zl z tytulu
otrzymanej od osoby fizycznej darowizny na dzialalnosd Wloclawskiego Uniwersytetu
Trzeciego Wieku. W ramach wydatk6w o powyiszq kwotq zwiqkszono wla5ciwy $ z

przeznaczeniem na zakup stroj6w dla grupy wokalfrej Wfocfawskiego Uniwersytetu
Trzeciego Wieku.



Ooinia komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly byl przedmiotem obrad Komisji Budietu, Rozwoju iPromocji Miasta, kt6ra
po rozpatrzeniu zaproponowanych zmian udzielila pozytywnej opinii o projekcie uchwaiy.
Opiniq w tej sprawie przedstawila Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji Olga Krut-
Horonziak

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

W dvskusii udziat wzieli:
Radna Olsa Krut-Horonziak poprosila o wyja6nienie kwestii ewentualnego zabezpieczenia

kwoty w wysokoSci 320 ty5, zl. na doradztwo w zwiqzku z rozliczeniami podatku Vat, jak

nazywa siq firma, kt6ra wygrata przetarg na tego rodzaju usfugq, kiedy byl ogloszony
przetarg oraz jakie sq warunki umowy. Ponadto Pani radna zapytata, od kiedy zaistniala tego
rodzaju potrzeba na wykonanie tych usiug oraz jakich rozliczeri podatku Vat dotyczy, z

kt6rymi Urzqd Miasta nie jest w stanie sobie poradzi6 wystepujac przed sqdami i organami
podatkowymi. Pani radna poprosifa o informacjq ile do chwili obecnej wydatkowano
6rodk6w na realizacjq ustug doradczych tego rodzaju, kt6re prowadzi warszawska firma lub
inne podmioty. Ponadto ile spraw prowadzonych byio przez firmg doradczq z pozytywnym i

negatywnym skutkiem dla Urzqdu Miasta przed organami podatkowymi i sqdami
ad min istracyjnymi. Pytania sq zasadne ze wzglqdu na zabezpieczenie w budiecie miasta
do56 pokalnej kwoty i lakonicznoid uzasadnienia.
Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska udzielajqc odpowiedzi na pytania wyja6nila, ie
Ustawa o zam6wieniach publicznych wytqcza z procedury o zam6wieniach doradztwo
prawne a zatem w tym trybie zostala zatrudniona firma z Warszawy (petnej nazwy Pani

Skarbnik w tej chwili nie przytoczy), umowa precyzuje wsp6fpracq w ten spos6b, 2e firma za

swoje usfugi otrzyma 10% uzyskanego zwrotu podatku Vat wylqcznie w postqpowaniu przed

organami podatkowymi, kt6re zajmujE siq podatkiem Vat aczkolwiek tei przed organami
odwolawczymi - czyli Sqdem Administracyjnym w sytuacji przewlekto5ci prowadzonego
postepowania o odzyskanie przez Urzqd podatku Vat. Problemy z podatkiem Vat nie sE

sprawa prostA ioczywistq, o czym SwiadczE liczne wyroki sqdowe, kt6re w identycznych
sprawach w zaleino6ci od sktadu orzekajqcego orzekajq w r62ny spos6b, Swiadczy to o

skomplikowanej tematyce w przypadku tego podatku. Tak2e specustawa, kt6ra miala
obowiqzywad od l marca nie ukazala siq do chwili obecnej. Moiliwoici odzyskania podatku
Vat pojawify siq po pierwszych wyrokach Sqdu Ad min istracyjnego dotyczqcych podobnych

sytuacjijak obecna, w kt6rej znalazto siQ miasto, a mianowicie jednostka realizowala zadanie
inwestycyjne, po czym przekazywafa infrastrukturQ do podlegtej jednostki i zachodzilo
pytanie czy jeieli przychody nie sq bezpoirednio wpiacane do budietu miasta to czy naleiy
rozumiei, ie ten wydatek stuiyt sprzedaiy opodatkowanej czy tei nie, jest to
interpretowane w r62ny spos6b. Sprawq zajql siq Trybunal Europejski, kt6ry stwierdzil, ie
jednostki w og6le nie powinny byd podmiotami podatkowymi natomiast podmiotem moze
byd wylqcznie gmina stQd pojawily siq problemy w stosunku do istniejEcych zaszfoici i

trudno jest to zmienii jak na przyklad korzystanie ze 6rodk6w unijnych gdzie wydatki byly
kwalifikowane, przyjmujqc stanowisko Komisji Europejskiej to czq5i dotacji nale2aloby
zwr6cii wraz z odsetkami liczonymi od dnia otrzymania dotacji. Z uwagi na to, ie nie sE to



proste sprawy zachodzi koniecznoid korzystania z wyspecjalizowanych w tej materii firm.
Pani Skarbnik wyja5nita, 2e w chwili obecnej nie pamiqta konkretnych kwot, byla jedna du2a
sprawa, w kt6rej odzyskano 1 mln. zl. z Urzqdu Skarbowego oraz kilku innych kwot, kt6re
Urzqd Skarbowy przekazal po kr6tkiej kontroli - zawiadamiane jest biuro iodprowadzane
jest 10%. Sq to r62ne kwoty w zale2noSci ile podatku naliczonego przypada do zwrotu dla

Urzedu. Postqpowanie w sprawach podatkowych rozpoczqlo siq w roku ubieglym pierwsze

kwoty UrzQd otrzymal w roku bie2qcym, natomiast firma otrzymuje wynagrodzenie
wytqcznie za odzyskanE kwotQ zwrotu. W sytuacji, w kt6rej Urzqd Skarbowy odm6wi zwrotu
a Sqd nie uwzglqdni odwolania w6wczas firma nie otrzymuje zaplaty za Swiadczonq ustugq.
W przypadku podjetej sprawy korekta jest jedna idotyczy roku, 2011 ale nie wszystkich
miesiqcy, poniewai nie we wszystkich miesiqcach wystqpowala nadwy2ka tego podatku.
Firma dokonaia przeglqdu dokument6w ir6dfowych przygotowanych przez Urzqd dokonujqc
oceny, kt6re podatki mo2na odzyskai, w nastQpstwie, czego przygotowywany jest przez

firmq wniosek o zwrot.
Radnv Jarostaw Hupalo zapytat czy inne samorzqdy korzysta,jq r6wnie2 z ustug tego typu firm
zewnqtrznych, poniewa2 Pan radny nie spotkal siq z taka praktykq w5r6d innych
samorzqd6w, ponadto, o jakiej skali irodk6w moina m6wii, kt6re firma ma odzyskai.
Radnv Krzvsztof Grzadziel stwierdzit, 2e cata sprawa prowadzi do wniosku, jak wielki balagan
panuje w naszym paistwie w tej materii. W przypadku tylu problem6w powinna nastqpii
zmiana prawa w trybie ustawowym w tym zakresie, wyeliminowafoby to sytuacjQ, z kt6ra
obecnie mamy do czynienia, ie wyspecjalizowane firmy gf6wnie zagraniczne wykorzystujq
ulomne prawo podatkowe, aby robii wlasne interesy i siq bogacii.
Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska wyja3nila, ie wiele samorzqd6w korzysta z uslug
takich biur oczywiicie Pan radny takich informacji nie znajdzie na stronach internetowych
poniewa2 samorzqdy zlecajq takie dzialania na indywidualne petnomocnictwa, kt6rych
rejestr znajduje siq w Urzqdach Skarbowych. Jak wyjaSnita Pani Skarbnik od ka2dej kwoty
odzyskanej, firma otrzymuje !0% przy czym w r6inych miesiqcach kwoty te sq r6ine w
chwili obecnej trudno jest podai szczeg6lowe wysokoSci, ale moina to podsumowai i

Pafstwu radnym udostqpn id.

Wobec wyczerpania zgtoszed do zabrania glosu w dyskusji, Przewodniczacy Rady Miasta
poddal pod gfosowanie przyjqcie projektu uchwaty zmieniajqcej uchwale w sprawie
uchwalenia bud2etu miasta Wloclawek na 2016 rok.

W wvniku slosowania przeprowadzoneso w obecnoSci 18 radnvch za podieciem uchwalv
opowiedzialo sie 15 radnvch, przv braku glos6w przeciwnvch oraz 3 glosach wstrzvmuiacvch

sls
W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e uchwala zostala
podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwata - zalacznik do protokotu.

Ad.21
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia Wieloletniej Protnozy
Finansowej na lata 2016 - 2028.
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Wprowadzenia do zagadnienia dokonala takie Pani Janina Radzikowska Skarbnik Miasta
informujqc, 2e proponowanq uchwalq wprowadza siQ nastepujqce zmiany:
w zafqczniku Nr l Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Wloclawek - urealniono plan

wiefkoici bud2etowych wynikajqcych z zarzqdzei i uchwaf zmieniajqcych uchwaiQ w sprawie
uchwalenia budietu miasta Woclawek na 2016 rok oraz wprowadzonych zmian w
programach i przedsiqwziqciach w zakresie limit6w zobowiqzari wprowadzonych
w Zalqczniku nr 2. Natomiast w zalqcznik Nr 2 w wykazie przedsiqwziqi wieloletnich w
wydatkach majqtkowych:
Zwiqkszono limit zobowiqzai na 2016 r. na zadaniu pn.,,Budowa budynku Przedszkola

Pubficznego nr 30 wraz z zagospodarowan iem terenu" o kwotQ I.676.470 zl,
niewykorzystanq w ramach Srodk6w niewygasajqcych z koricem 2015 r.
Zwiqkszono limit zobowiqzari na 2016 r. na zadaniu pn, ,,Zabezpieczen ie obiektu Zespolu
Szk6l Technicznych przed wodE gruntowE iwilgocia" o kwotq 60.000 zl. Calkowity limit
zobowiezai po zmianach wynosi 760.000 zl,
Zmniejszono limit zobowiQzai na 2016 r. na zadaniu pn.,,Budowa segmentu 2ywieniowego
dla Zespolu Szk6i nr 3" o kwote 60.000 zl. Calkowity limit zobowiqzaf po zmianach wynosi
3.940.000 zt.

Opinia komisii stafei Radv Miasta
Procedowana uchwala byia przedmiotem obrad Komisji Bud2etu, Rozwoju i Promocji
Miasta, kt6ra podczas posiedzeniu rozpatrzyla oraz pozpywnie zaopiniowala jej zalo2enia.
Opiniq w tej sprawie przedstawita Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Olga Krut-
Horonziak.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

Wobec braku zgfoszef do zabrania glosu Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw
Chmielewski poddal pod gfosowanie przyjqcie projektu uchwaty zmieniajqcej uchwalq w
sprawie uchwalenia Wieloletniej ProBnozy Finansowej na lata 2016 - 2028.

W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecnodci 17 radnvch za podieciem uchwalv
opowiedzialo sie 15 radnvch przv braku glos6w orzeciwnvm oraz 2 glosach wstrzvmuiacvch

5!s

W rezultacie dokonanego glosowania PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Jarosfaw
Chmielewski poinformowaf, 2e uchwafa zostala podjQta przez Radq Miasta w
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala- zatqcznik do protokolu.

Ad.22
Projekt uchwaty w sprawie powolania komisji dorainej do dokonania zniszczenia zgfoszei
kandydat6w na lawnik6w w wyborach uzupelniajecych.

Projekt uchwaly przedstawit PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski
informujqc,2e zgodnie z 5 93 ust 1. Statutu Miasta Wtoctawek do wykonywania okredlonych



zadaf Rada powywoluje komisje doraine, okre6lajqc w uchwale ich sklad, zakres dzialania, a

takie czas, na kt6ry zostaje powolana. Podjqcie uchwaty pozwoli na powotanie komisji,
kt6rej zadaniem bqdzie dokonanie protokolarnego, fizycznego zniszczenia zgtoszeri

kandydat6w na lawnik6w, kt6rzy nie zostali wybrani w wyborach uzupelniajqcych lawnik6w
na kadencjq od 2016 r. do 2019 r., a kt6re nie zostaty odebrane w terminie 60 dni od dnia
wybor6w, zgodnie z I5 ust.2 rozporzqdzenia Ministra Sprawiedliwo5ci z dnia 9 czerwca

2011 r. w sprawie sposobu postqpowania z dokumentami zto2onymi radom gmin przy

zglaszaniu kandydat6w na tawnik6w oraz wzoru karty zgloszenia.

Opinia komisii statei Radv Miasta
Powyisze zagadnienie bylo przedmiotem obrad Komisji Porzqdku Prawnego iPublicznego,
kt6ra jednoglo6nie pozgywnie zaopiniowala projekt uchwaty w ww. sprawie. Opiniq
przedstawil Zastqpca Przewodniczqcej Komisji radny Damian Chetminiak.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, ie otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaiy.

W dvskusii udzial wzieli:
Radny Janusz Dqbczyriski poinformowal, ie niepisanym zwyczajem jest udzial czlonk6w
Komisji Porzqdku Prawnego i Publicznego w pracach komisji dorainej, w zwiqzku z tym
zaproponowat, aby czlonkowie tej Komisji weszli w sklad komisji dorainej. z uwagi na fakt, ii
w chwili obecnej na obradach nieobecnych jest 2 cztonk6w Komisji Porzqdku Prawnego i

Publicznego, dlatego Pan radny proponuje uzupelnii jej sklad o innych radnych. Ze swej
strony Pan radny zaproponowat, aby w skiad komisji dorainej weszli: radny Damian
Chelminiak, radny Dariusz Jaworski, osoba Pana radnego oraz w uzupelnieniu radny
Krzysztof Kowalski oraz radny Krystian Luczak.
Zaproponowani kandydaci wyrazili zgodq na udzial w pracach komisji dorainej.

Wobec braku innych zgloszef ze strony radnych do wziqcia udzialu w dyskusji
Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie
powotania komisji dorafnej do dokonania zniszczenia zgloszei kandydat6w na lawnik6w w
wyborach uzupelniajqcych wraz ze zgtoszonymi kandydaturami w osobach: radny Damian
Chefminiak, radny Janusz Dqbczyriski, radny Dariusz Jaworski, radny Krystian tuczak oraz
rad ny Krzysztof Kowalski.

W wvniku gtosowania przeorowadzonego w obecno5ci 18 radnvch za podieciem uchwafv
radni opowiedzieli sie iednomvilnie orzv braku sfos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch
sie.

W rezultacie przeprowadzonego glosowania
Chmielewski poinformowal, ie uchwala
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala- zafqczn ik do protokofu.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw
zostata podjeta przez Radq Miasta w
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Ad.23
Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.

Interpelacje, wnioski izapytania w sprawach dotyczecych aktualnych problem6w Miasta,
tak2e w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym zglosili: radny Damian

Chelminiak, radna Agnieszka Chmielewska, Janusz Dqbczyiski, radna Olga Krut-Horonziak,
radny Jaroslaw Hupalo, radny Krzysztof Kukucki, radny Stanistaw Krzemieniewski, radny
Zbigniew Lewandowski, radny J6zef Mazierski oraz radny Stanislaw Wawrzonkoski.
Interpelacje powinny zostad zlo2one przez radnych w formie pisemnej Przewodn iczqcemu

Rady Miasta, kt6ry niezwlocznie przekaie je adresatowi.
Odpowiedzi na zgloszone interpelacje - Przewodniczqcemu Rady Miasta oraz
interpelujqcemu radnemu udzieli Prezydent Miasta lub wlaiciwe rzeczowo upowainione
osobv w terminie 14 dni.
Interpelacje zgloszone przez radnych oraz udzielone odpowiedzi umieszczone zostanE w
Biuletynie Informacji Publicznej Urzqdu Miasta bez zbqdnej zwloki.
Procedurq postQpowania w powyiszej sprawie reguluje 5 55 Statutu Miasta Wloclawek.

Ad.24
Informacje, oSwiadczenia i komunikaty.

W tym punkcie porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski
poinformowaf, ie na dzieri 6 czerwca br. zaplanowana zostata XX nadzwyczajna sesja Rady

Miasta, kt6ra bqdzie po5wiqcona uczczeniu 25 rocznicy wizyty Ojca Swiqtego Jana Pawfa ll
we Wloclawku natomiast XXI sesja robocza odbqdzie sig w dniu 23 czerwca br. w czwartek.

Ad.25
Zamkniqcie obrad.

Po zakoficzeniu bloku informacyjnego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosiaw
Chmielewski podziqkowal wszystkim za udzial w obradach stwierdzajqc, 2e wobec
zrealizowania porzqdku posiedzenia zamyka obrady XIX sesji Rady Miasta Wfoclawek.

Zako6czenie obrad godz. 1495

OBRADOM PRZEWODNICZYI



Akceptacia protokolu przez Sekretarzv obrad XIX sesii Radv Miasta

Radna Agnieszka Chmieleryka .. "1/-,lG"""" u""
Radny Piotr Czarnecki ..

Zalaczniki:

1. Lista radnych obecnych na obradach XIX sesji Rady Miasta Wloclawek

Lista os6b uczestniczQcych w XIX sesji Rady Miasta Wloclawek.

Uchwala Nr XIX/53/2016 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 30 maja 2016r. w sprawie
przyjqcia polityki mobilnoSci dla miasta Wloclawek do roku 2030.

4. Uchwala Nr XIX/54/2015 Rady Miasta Wloclawek z dnia 30 maja 2016r. uchylajqca
uchwafQ w sprawie okre6lenia zasad ustalania i poboru oraz terminy platnodci i

wysokoSci stawek oplaty targowej na terenie Miasta Wtoclawek.

5. Uchwata Nr XIX/55/2016 Rady Miasta Wlocfawek z dnia 30 maja 2016r. w sprawie
powolania dorainej komisji ds. opracowania zatoieri dla zadania pn.,,Rewitalizacja
kwartaiu od ul. 3-go Maja do ul. Tumskiej.

6. Uchwala Nr XIX/56/2016 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 30 maja 2016r. zmieniajqca
uchwatq w sprawie ustalenia strefy ptatnego parkowania i wysokoSci stawek opiaty za
parkowanie pojazd6w samochodowych w strefie ptatnego parkowania.

7. Uchwala M XIX/57 /2016 Rady Miasta Wloctawek z dnia 30 maja 2016r. w sprawie
przyznania w roku 2016 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie irobot\,
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytk6w.

Uchwata Nr XIX/58/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 30 maja 2015r. zmieniajaca
uchwafe w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiqzywania
Problem6w Alkoholowvch oraz Przeciwdzialan ia Narkomanii na 2016 rok.

Uchwala Nr XIX/59/2016 Rady Miasta Wtoctawek z dnia 30 maja 2016r. w sprawie
przyjqcia sprawozdania z realizacji ,,Programu wsp6fpracy Gminy Miasto Wloclawek z

organizacjami pozarzqdowymi oraz z podmiotami, o kt6rych mowa w art.3 ust.3
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o dzialalnoSci poiytku publicznego io wolontariacie,
na rok 2015".

2,
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9.
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10. Uchwala Nr XIX/60/2016 Rady Miasta Wfoctawek z dnia 30 maja 2016r. w sprawie
przyjqcia Sprawozdania z realizacji ,,Strategii integracji i rozwiqzywania problem6w
spotecznych miasta Wloclawek na lata 2008-2015" za okres 2074-2015.

11. Uchwala Nr XIX/61/2016 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 30 maja 2016r. w sprawie
przy,ecia Gminnego Programu Przeciwdzialania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony
Ofiar Przemocv w Rodzinie dla Miasta Wloctawek na lata 2016 - 2020.

12. Uchwala Nr XIX/62/2O!6 Rady Miasta Wloclawek z dnia 30 maja 2016r zmieniajqca

uchwale w sprawie utworzenia jednostki budietowej pod nazwE Srodowiskowy Dom

Samopomocy we Wloclawku.

13. Uchwala Nr XIX/63/2016 Rady Miasta Wlocfawek z dnia 30 maja 2016r. w sprawie
okre6lenia kryteri6w obowiqzujqcych w pierwszym etapie postepowania
rekrutacyjnego na wolne miejsca w Bursie Szkolnej nr 2 w Zespole Plac6wek nr 1we
Wlocfawku, ul. Mechanik6w 1 prowadzonej przez Gminq Miasto Wloclawek,
przyznania im okre5lonej liczby punkt6w oraz okre6lenia niezbqdnych
dokument6w potwierdzajqcych ich spelnien ie.

14. Uchwala Nr XIX/64/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 30 maja 2016r. w sprawie
okreilenia warunk6w, form i zakresu jednorazowego stypendium Prezydenta Miasta
Wtoctawek dla uzdolnionych uczni6w szk6l z terenu miasta Wloctawek.

15. Uchwala Nr XIX/55/2016 RadV Miasta Wloclawek z dnia 30 maja 2016r. zmieniajqca
uchwalq w sprawie uchwalenia bud2etu miasta Wloclawek na 2016 rok.

16. Uchwafa Nr XIX/66/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 30 maja 2016r. zmieniajqca
uchwalq w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016 -
2028.

17. Uchwala Nr XIX/67 /2OL6 Rady Miasta Wloctawek z dnia 30 maja 2016r. w sprawie
powolania komisji dorainej do dokonania zniszczenia zgloszeri kandydat6w na

lawnik6w w wyborach uzu peln iaj4cych.

Protok6l soorzadzila:
lolenta Skladanowska
Gi6wny Specjalista BRM
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